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PREDGOVOR
Dragi čitatelji, dobrodošli! 
Nadamo se da su vas ovi 
magloviti jesenski dani 
odveli u tople domove 
te da će vam sadržaj 
novog broja Kronika 
Velike Gorice pomoći 
da malo skratite ionako 
duge noćne sate. Ponovo 
smo pripremili mnoštvo 
zanimljivog sadržaja, 
počeši od dugoočekivanog 
bazena koji ubrzo 
otvara svoja vrata. Od 
gradskih tema donosimo 
i radove s Porinove 
ulice ili s Odlagališta 
otpada u Mraclinu, kao i 
novosti nakon završenih 
kolektivnih pregovora sa 
sindikatima u vatrogastvu 
i predškolskom odgoju. Od 
značajnijih manifestacija 
u preteklom vremenu tu 
je Gastro Turopolja, Dječji 
tjedan ili Dani europske 
baštine koje smo popratili 
kvalitetnim fotografijama. 
Tu su i redovne kolumne 
naših autora i suradnika 
Romane Rožić i Zlatka 
Majseca, a kao gost autor 
pojavljuje se i kulturnjak, 
te strastveni kolekcionar i 
filatelist, Miljenko Muršić. 
Uživajte!

Mario Žilec, urednik SADRŽAJ
4 AGLOMERACIJA 
Nema više povratka nazad 

5 PORINOVA ULICA 
Završili radovi u Porinovoj ulici 

6 KOLEKTIVNO PREGOVARANJE 
Vatrogasci i zaposlenici u dječjim 
vrtićima ispregovarali veće plaće 

8 ODLAGALIŠTE 
MRACLINSKA DUBRAVA 
Otvorenje zadnje tri kazete 

9 VG ČISTOĆA 
Kreće testna faza odvojenog 
prikupljanja otpada 

10 MI ČISTIMO, VI BACATE  
Posjetili smo akcije čišćenja smeća 
u Vukovini i Čiču 

12 GRADSKI BAZEN 
Pripremite kupaće kostime 

14 PODUZETNIŠTVO 
Uspješan VG Meetup 

15 PROMOCIJA FILMA 
“Žganci” su novi film redateljice 
Romane Rožić 

16 GASTRO TUROPOLJA 
Manifestacija srušila rekorde 

18 INTERVJU: KREŠIMIR 
AČKAR 
Gorica je među najuspješnijima  
po izdvajanjima u školstvo 

19 MUZEJ 153.BRIGADE HV-a 
Postavljen kamen temeljac na Dan 
brigade 

20 DJEČJI TJEDAN 
Zavirite u aktivnosti goričkih škola 
i vrtića 

22 SMOTRA FOLKLORA 
Najbolji FA Turopolje 

23 KAZALIŠTE I SCENA 
Aktivnosti Scene Gorica 

24 DIGITALNA GARAŽA  
VeGoRa poziva goričke 
poduzetnike na suradnju i edukaciju 

26 KOLUMNA ROŽIĆ  
Pisma Dragecu Trumbetašu 

27 FRIK IZ KVARTA 
U skladu s Murphyjevim zakonom 

28 KOLUMNA IVANKOVIĆ 
Milost usavršava narav 

29 TRADICIJA I OBIČAJI 
Vojkovi dani u Lomnici, u Mičevcu 
“po turopoljski” 

30 GOST AUTOR 
Miljenko Muršić: Marke milijunašice 

33 IZ GRADSKE KNJIŽNICE 
Saznajte novitete s polica 

34 DANI EU BAŠTINE 
Neverbalna komunikacija 
tradicijske odjeće 

36 SPORT 
Velikogorički sportski intermezzo 

38 UDOMITELJSTVO 
Evo tko su ljudi velikog srca 

KOLEKTIVNI UGOVOR TUROPOLJSKI GASTRO SPORT

impressum
Izdavač:
Kronike Velike Gorice d.o.o.
Dalmatinska 7, Gradići, 10 410 
Velika Gorica
OIB:  47256166855 
MBS:  081074230 
Za izdavača: Mario Žilec

Urednik: 
Mario Žilec
kronikevg@kronikevg.com 

Novinari i suradnici:
Ana Katulić, Zlatko Majsec, 
Romana Rožić, Ivna Ivanković i 
Goran Klobučarić

Tisak:

Naklada: 5000
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AGLOMERACIJA

U sklopu projekta 
Aglomeracija danas 
su isporučena 
četiri nova vozila za 
VG Vodoopskrbu, 
opremljena 
suvremenim 
tehnologijama, 
vrijedni 7,2 milijuna kn

Ipak se kreće! Svi najvažniji 
ugovori potrebni za komple-

tan projekt Aglomeracije Velika 
Gorica, koji obuhvaća ne samo 
zaštitu pitke vode već i izgrad-
nju kanalizacijske i vodovodne 
mreže te uređaja za pročišća-
vanje otpadnih voda, trebali bi 
biti potpisani do kraja godine, a 
već s početkom iduće kreću prvi 
radovi.

ČETIRI NOVA VOZILA ZA  
VG VODOOPSKRBU
U sklopu ovog, jednog od naj-
većih i najvažnijih strateških 
projekata na području grada, 
napravljen je još jedan korak. VG 
Vodoopskrbi predana su četiri 
nova vozila. Riječ je o dva kombi 
vozila i dvije cisterne vrijednosti 
7,2 milijuna kuna. Združena su 
to sredstva EU fondova, koji su 
sudjelovali u najvećem obimu od 
68 posto, resorno Ministarstvo 
zaštite okoliša uključilo se s 23 
posto, a Vg Vodoopskrba s devet 
posto sredstava.
Kamioni su opremljeni specijal-
nim sustavima zapremnine za 
reciklažu i usisnim pumpama 
koje filtriraju mulj i odvajaju 
vodu, a sva su vozila moderno 
opremljena, s najnovijom tehno-
logijom, pa čak i sustavom speci-
jalnih kamera i kompjutera koji 

konomske cjeline.
“Nema više povratka nazad, 
oprema je isporučena i očekuje-
mo zaokružiti i tu cjelinu , govo-
ri gradonačelnik koji podsjeća 
kako ukupna cijena više neće 
biti 505 milijuna kuna, već viša, 
i to za 175 milijuna. U konač-
nici, bit će blizu 700 milijuna 
kuna vrijednosti zbog, ponavlja 
Barišić, pristiglih ponuda koje su 
iznad procijenjenih. No, uvjera-
va kako nema straha od even-
tualnog stopiranja. Surađuju s 
gradovima i općinama koji su u 
sličnim pozicijama, a podršku 
imaju i od resornog ministarstva 
i premijera.
“Vlada treba osigurati nešto 
manje od milijardu kuna da se 
mogu potpisati svi ugovori i kre-
nuti radovi. To nisu sredstva koja 
će otići iz Hrvatske već se ulaže 
u kvalitetu života u velikim gra-
dovima”, zaključio je gradona-
čelnik. n

Barišić: Nema više 
povratka nazad

na vrijeme mogu detektirati kvar.
Velik je i važan ovo događaj u 
našem vodoopskrbnom društvu 
koje do sad nije imalo vozila ni 
opreme ovakve vrijednosti, zbog 
čega smo je nerijetko iznajmlji-
vali, no sada ćemo, kako ističe 
direktor Tomislav Jelisavac na 
toj stavci i uštedjeti, pa novac 

usmjeriti u neke druge, značajne 
aktivnosti. “Ovime smo podigli 
standard ne samo Vodoopskrbe, 
već i usluga na području Grada”, 
zaključuje.

AGLOMERACIJA “SKUPLJA”  
ZA 175 MILIJUNA KUNA
A što se tiče ostalih natječaja 
u sklop projekta Aglomeracije, 
gradonačelnik Dražen Barišić 
obavještava kako je provedeni i 
drugi natječaji, onaj za vidljivost i 
vođenje projekta kao i za nadzor, 
a očekuje se okončanje natječaja 
za samoizvođenje na tri tehnoe-

OBNOVA CESTA

Preostaje još 
asfaltiranje završnog 
sloja, postavljanje 
djela signalizacije i 
od idućeg tjedna ona 
će biti otvorena za 
promet

Pri završetku PORINOVA

P ri kraju je uređenje Porinove 
ulice. Ulica se rekonstruira i 

uređuje prvi put nakon 40 godi-
na, a sama obnova potrajala je 
dvije godine. “Zastoj i kompli-
kacije u radovima javljali su se 
uglavnom zbog imovinsko prav-
nih odnosa. Trebalo je izaći usu-
sret mnogobrojnim zahtjevima 
naših sugrađana, no zadovoljni 
smo da smo sve uspješno riješili. 
Građani će dobiti jednu lijepu 
gradsku ulicu sa svom potreb-
nom infrastrukturom, a osim cije-
na nekretnina porasti će i kvalite-
ta života naših građana”, govori 
gradonačelnik, Dražen Barišić.

U DVIJE GODINE OKO  
TRI MILIJUNA KUNA
Izvođač radova je VG Komunalac, 
a u dvije godine trošak rado-
va popeo se na oko tri miliju-
na kuna. Zadnja faza koštala 
je gotovo dva milijuna kuna, a 
obnovljeno je oko 1000 kva-
drata pješačkih staza te 2000 
kvadrata asfalta, govori direktor 
VG Komunalca, Jurica Mihalj. 
“Preostaje još asfaltiranje završ-
nog sloja, postavljanje djela 
signalizacije i od idućeg tjedna 
ona će biti otvorena za promet”, 
zaključuje. Stanovnici- zadovolj-
ni. Dugo su čekali i napokon- 
dočekali, dodaje član Vijeća grad-
ske četvrti, Živko Šimunović.
Ovaj dio grada time je dobio 
jednu od najljepših ulica, doda-
je gradonačelnik. Već je ranije 
uređen i trg oko Crkve sv. Petra 
i Pavala kao i Miošićeva ulica, 
a obnovom i rekonstrukcijom 
postojećih okolnih ulica stvara-

ju se preduvjeti da se i ovdje 
napravi šetnjica za pješake i 
bicikliste, zaključuje gradonačel-
nik. Dodajmo kako još preostaje 
rekonstrukcija djela Ulice Kneza 
Porina (od Kolareve do prvog 

odvojka) u dužini od 160 meta-
ra. Za navedenu dionicu radi 
se idejni projekt, te je potrebni 
ishoditi lokacijsku i građevinsku 
dozvolu i riješiti imovinsko prav-
ne odnose.

A evo Ulice kneza Porina  
u brojkama:
I. FAZA
Zamjena postojećeg dotrajalog 
PVC vodoopskrbnog cjevovoda 
novim polietilenskim 
vodoopskrbnim cjevovodom u 
dužini od 358 m, (37 priključaka)
Izvoditelj: VG Komunalac d.o.o., 
V. Gorica, Ulica kneza Ljudevita 
Posavskog 45 
Vrijednost radova: 623.396,25 
kuna s PDV-om 
Rok: 30 radnih dana 
Početak radova: 16.05.2017. 
Završetak radova: sredinom 
srpnja 2018. god. 
Nadzor građevinski: Bet-nadzor 
d.o.o.
II. FAZA
Rekonstrukcija  dijela Porinove 
ulice (od drugog odvojka do 
Kolodvorske ulice) u dužini od 
350 metara.
Izvoditelj: Zajednica ponuditelja: 
VG Komunalac d.o.o., Velika 
Gorica, Ulica kneza Ljudevita 
Posavskog 45, i Kota GPN d.o.o., 
Velika Gorica,  
Trg kralja Tomislava 8 
Vrijednost radova: 1.993.520,63 
kuna s PDV-om 
Rok: 70 radnih dana 
Početak radova: 11.06.2018. . 
god. 
Radovi: izgradnja kolnika dužine 
350 m, promjenjive širine od 4,50 
do 5,50 m, obostrane pješačke 
staze 250 m x 1,5 m, oborinska 
odvodnja dužine 336 m i zamjena 
6 drvenih stupova javne rasvjete. 
Završetak radova: 29.10.2018. 
god. 
Nadzor građevinski: Bet-nadzor 
d.o.o.

U 2017. god. izveden je dio Ulice 
kneza Porina (od prvog odvojka 
do Župnog dvora, sa parkirali-
štem kod Župnog dvora) i zamje-
nom vodovoda u dužini od 220 m. 
Prometnica je većim dijelom 
projektirana za dvosmjerni pro-
met izuzev dijela od 121 m, od 
Kolodvorske ul. prema Kolarevoj 
ul., gdje je zbog nedovoljne širi-
ne koridora predviđen jedno-
smjerni promet u smjeru istok 
- zapad (odnosno smjer Kolareva 
- Kolodvorska). n
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KOLEKTIVNI  UGOVOR

VATROGASCI ISPREGOVARALI - zbog 
otežanih uvjeta rada 15 posto na plaću

Grad nastavlja 
sindikalne 
pregovore sa 
zaposlenicima 
u kulturi, 
gradskoj upravi 
i djelatnicima u 
predškolskim 
ustanovama

Petnaest posto na osnovicu 
plaće (umjesto dosadašnjih 

deset) dobit će vatrogasci na 
ime dodatka za otežane uvjete 
rada - bilo kemijskih, bioloških, 
tu je i ljudski faktor, 
dim, sve to utječe na 
zdravlje i sposobnost 
vatrogasca koji mora 
biti uvijek spreman, 
a ugroze su sve češće, 
rizici sve prisutniji. 
Zaključak je to kolek-
tivnog pregovaranja 

Grada i Sindikata javnih pro-
fesionalnih vatrogasnih postrojbi 
Hrvatske, nakon kojeg je potpi-
san i potpisan aneks ugovora.
“Zadovoljni smo, a nadamo se i 

daljnjem kontinuiranom pregova-
ranju da vratimo ono što nismo 
mogli ispregovarati do sada”, 
govori nam sindikalni povjere-
nik u JVP Velika Gorica, Roman 

Gotal.
Grad je svjestan 
vatrogasnog posla i 
zadaće, kaže grado-
načelnik, posebice u 
gradu koji se nala-
zi na važnom pro-
metnom čvorištu, tu 
je i zračna luka, ali 

i izvori vode. Turopolje leži na 
rijekama, koje, vidjeli smo, kad 
poteku, teško je obuzdati.
“Svjesni smo težine njihovog 
posla, želimo imati kvalitetnu 
postrojbu i živjeti u sigurnom 
gradu. Smatram da smo uvaži-
li njihove želje i poziciju i kao 
poslodavci to im priznajemo, 
zbog čega smo i potpisali”, zado-
voljan je gorički gradonačelnik 
Dražen Barišić.
Mala je to pobjeda za vatrogasce 
kojih se, nažalost, spominjemo 
samo u vrijeme nesreća, ljetnih 
požara ili poplava. A potreba je 
mnogo, posebice što se opreme 
tiče. “Danas je oprema bolja, sve 
je kvalitetnije, dolaze nove stva-
ri, nova vozila i treba i u tom 
segmentu biti ukorak, te raditi na 
preventivi ali i na zaštiti vatroga-
saca”, zaključuje Gotal.

PREGOVARAČKI TIM
A uz vatrogasce Grad nastavlja 
sindikalne pregovore sa zaposle-
nicima u kulturi, gradskoj upravi i 
djelatnicima u predškolskim usta-
novama. Gradonačelnik obećaje 
kako će potpisani ugovori potvr-
diti socijalnu uključivost i odgo-
vornost grada kao poslodavca. n

KOLEKTIVNI  UGOVOR

T ijekom sljedeće tri godine, 
počevši od 1.1.2019 rast će 

plaće zaposlenima u predškol-
skim ustanovama. Ovisno o rad-
nom mjestu koeficijent će rasti 
između 6,8 do 13,6 posto.

DUGI I DINAMIČNI PREGOVORI  
TRAJALI SU DVIJE GODINE
Pregovori su trajali od 2016., 
bili su dugi, neizvjesni, iscrpni 
dinamični, slažu se i u gradu i u 
sindikatu, a cilj je bio približiti 
koeficijente onima kakve imaju 
zaposlenici u gradskoj upravi. 
Tako su za pojedina radna mjesta 
te plaće izjednačili i povećali, 
negdje su se približili, no još 
ostaju ona radna mjesta u kojima 
je potrebno napraviti poboljša-
nje. “Ne možemo reći da smo u 
potpunosti zadovoljni jer uvijek 
postoji prostor za poboljšanje. 
Važno nam je da smo stajališta 
približili i u narednom razdoblju, 
radit ćemo na tome da se uvjeti 
i materijalna prava svih zaposle-
nih poboljšaju”, kaže sindikal-
na predstavnica Božica Jelić. Od 
ostalih prava ispregovarali su i 50 
posto prosječne plaće prethod-
ne godine za rođenje djeteta te 

Rastu plaće zaposlenima  
u dječjim vrtićima

Ovisno o radnom 
mjestu koeficijent 
će u naredne 
tri godine rasti 
između 6,8 do  
13,6 posto

svake dvije godine (umjesto dosa-
dašnje tri) sistematske preglede.

GRAD TRENUTNO U ODGOJ I OBRA-
ZOVANJE TROŠI 68 MILIJUNA KUNA
Plaće goričkih odgajatelja još uvi-
jek su ispod prosjeka Republike 
Hrvatske zbog čega je daljnji dija-
log potreban. “Približili smo se 
u pregovorima, ali prostora još 
uvijek ima posebice kod odgojite-
lja visoke i više stručne spreme”, 
dodaje Suzana Rajković iz DV 
Ciciban.

Grad naglašava kako je s 2010. 
godinom počeo značajan rast 

poboljšanja uvjeta u predškol-

skim ustanovama, što je rezulti-
ralo time da Gorica danas čak 40 
posto svog proračuna usmjerava 
u obrazovanje. Grad trenutno u 
odgoj i obrazovanje troši 68 mili-
juna kuna, i to samo za hladni 
pogon, mimo kojeg su kapitalni 
objekti i ulaganja, podsjeća gra-
donačelnik Dražen Barišić koji 
dodaje, ne manje važno, kako 
je na području grada izgrađeno 
nekoliko novih vrtića, obnavljaju 
se i dograđuju postojeći. “Ovo 
je kruna našeg ulaganja i brige 
o odgoju i obrazovanju u našem 
gradu. Tu nećemo stati, nastav-
ljamo dalje, jamčeći kvalitetnije 
materijalne uvjete i zaposlenika, 

djece i roditelja, radimo na poja-
čanoj i boljoj edukciji zaposleni-
ka, odgojitelja i stručnih timova i 
tako stvaramo sliku našeg grada”, 
zaključio je gradonačelnik.

U Velikoj Gorici četiri su cen-
tralna vrtića koja okuplja-

ju 2300 djece, 436 djelatnika 
i 254 odgajatelja. “Dinamički 
plan sad je izbrušen do kraja i 
mislim da smo ovime pokazali 
dobru volju i želju za rast i dalj-
nji dijalog. Sindikalni pregovori 
ovime završavaju, ali povećanje 
plaća će se nastaviti”, obećao 
je zamjenik gradonačelnika, 
Krešimir Ačkar. n
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VG ČISTOĆAODLAGALIŠTE  OTPADA

Uskoro na reprezentativnom 
području naselja Velika 

Gorica (stambene zgrade na 
adresama M. Slatinskog 2 i 4,  
M. Magdalenića 1, S. Kolara 10, 
Matice Hrvatske 3 i 7 te obitelj-
ske kuće u ulicama: A. Šenoe, 
Šenoin put I, II i III, V. Majera, 
T. Ujevića, A. Cvetkovića, J. 
Habdelića, Habdelićev odvojak, 
Seljine brigade, M. Kerstnera, K. 
Šandora Gjalskog, Sisačka ulica, 
Šetalište F. Lučića, Podložnica, 
Rakarska ulica do Avenije Pape 
Ivana Pavla II, Pleška ulica do 
Avenije Pape Ivana Pavla II, Trg 
kralja Tomislava, Ulica kralja 
Zvonimira, Ulica kralja Držislava, 
Ulica kneza Branimira, Ulica 
kneza Domagoja, Ulica kneza 
Mislava, Ulica kneza Ratimira i 
Ulica kneza Trpimira) kreće pro-
vedba novog, cjelovitog susta-
va gospodarenja otpadom koji 
podrazumijeva pružanje javne 
usluge odvojenog prikupljanja 
svih glavnih vrsta otpada na kuć-
nom pragu, kao i pilot-projekt 
evidentiranja broja preuzimanja 
spremnika u obračunskom razdo-
blju, s ciljem prikupljanja poda-
taka za primjenu modela naplate 
prema količini.

P ilot-projekt provest će komu-
nalno društvo VG Čistoća 

d.o.o. kao pružatelj javne usluge 
prikupljanja miješanog komu-
nalnog otpada i biorazgradivog 
komunalnog otpada na području 
Grada Velike Gorice. Svrha pro-
vedbe pilot-projekta je uspostava 
cjelovitog i učinkovitog sustava 
sakupljanja komunalnog otpada 
na području Grada Velike Gorice, 
sukladno Zakonu o održivom 
gospodarenju otpadom i Uredbi 
o gospodarenju komunalnim 
otpadom. Važno je napomenuti 
da će se za vrijeme trajanja pilot-
projekta usluga sakupljanja i 
odvoza otpada naplaćivati prema 
postojećem cjeniku VG Čistoće.

Za potrebe provedbe pilot-pro-
jekta djelatnici VG Čistoće 

obilazit će korisnike na prethod-
no navedenom području naselja 
Velika Gorica, kako bi od njih 
prikupili sve potrebne podatke 
za vođenje evidencije o količina-
ma prikupljenog otpada. Obrazac 

otpada, korisnici u individualnim 
stambenim objektima imat će na 
raspolaganju dvije mogućnosti: 
kućno kompostiranje, za što će 
se od VG Čistoće dobiti besplatni 
vrtni komposter (ili se može kori-
stiti vlastiti komposter), ili predaja 
odvojeno prikupljenog biorazgra-
divog otpada u smeđem spremni-
ku za biorazgradivi komunalni 
otpad. S obzirom na planirano 
smanjenje broja odvoza miješa-
nog komunalnog otpada, važno 
je biorazgradivi otpad predavati 
odvojeno od miješanog komu-
nalnog otpada, ili kompostirati u 
kućanstvu. 

Korisnici u zgradama kolektiv-
nog stanovanja će za potre-

be smanjenja količine miješa-
nog komunalnog otpada, uz već 
postojeće plave i žute posude za 
odvojeno prikupljanje otpada, 
dobiti smeđu posudu za predaju 
biorazgradivog otpada i posudu 
za staklo, a učestalost odvoza 
odvojeno prikupljenog otpada bit 
će slijedeća:
- 4x mjesečno plastična i metalna 
ambalaža (žuti spremnik)
- 4x mjesečno papir i karton 
(plavi spremnik)
- 4-5x mjesečno biorazgradivi 
kuhinjski otpad (smeđi spremnik)
- 4-5x mjesečno miješani 
komunalni otpad (zeleni 
spremnik)
- 1x mjesečno ambalažno 
staklo (posebno označen zeleni 
spremnik)
 
PREDSJEDNIK UPRAVE VG ČISTOĆE 
IVAN RAK PORUČUJE:
-Molimo naše korisnike da odva-
jaju sve vrste otpada u svojim 
kućanstvima, a da otpad koji nije 
predviđen za odlaganje u sklopu 
sustava „od vrata do vrata“ odlo-
že besplatno u jedno od naših 
reciklažnih dvorišta, na postoje-
ćim zelenim otocima, ili u sklopu 
povremenih akcija odvoza poseb-
nih vrsta otpada. Uključite se u 
provedbu ovog projekta uz najve-
će moguće zalaganje, kako bi naš 
Grad Velika Gorica u što skorije 
vrijeme postao uzor po pitanju 
gospodarenja otpadom, uz bok 
velikom broju održivih gradova, u 
Hrvatskoj i u Europskoj uniji.«. n

Počinje provedba pilot-projekta 
odvojenog sakupljanja otpada na 

kućnom pragu

NE BACAJ -  
RECIKLIRAJ!

putem kojeg će se prikuplja-
ti podatci istovjetan je obrascu 
koji će služiti kao predložak za 
sklapanje ugovora o obavljanju 
komunalnih usluga sakupljanja i 
odvoza otpada između pružatelja 
usluga, VG Čistoće, i korisnika.
Tijekom proved-
be pilot-projekta 
evidentirat će se 
količine miješanog 
komunalnog otpa-
da koje korisnici 
predaju na zbrinja-
vanje. Zato je naj-
bolji način za smanjenje količine 
miješanog komunalnog otpada 
pravilno razdvajanje i odlaga-
nje svih sastojaka koji se mogu 
reciklirati. Obračunski kriterij za 
budući sustav obračuna usluga 
bit će zapremina spremnika za 
miješani komunalni otpad i broj 
primopredaja, odnosno pražnje-
nja spremnika u obračunskom 
razdoblju. Pravilnim razvrstava-
njem svih vrsta otpada na kuć-
nom pragu smanjit će se količine 
miješanog komunalnog otpada. 
Kako bi se smanjila količina otpa-
da koja se odlaže na odlagalište,  
te kako bi korisnici uslugu pla-
ćali sukladno stvarno predanoj 

količini otpada, VG Čistoća pozi-
va korisnike usluge uključene u 
pilot-projekt da miješani komu-
nalni otpad predaju na odvoz 
samo onda kad se zelena kanta 
za miješani komunalni otpad u 
potpunosti napuni. Za potrebe 

evidentiranja broja 
pražnjenja, posude za 
miješani komunalni 
otpad bit će opremlje-
ne identifikacijskim 
uređajem (čipom) koji 
će omogućiti bilježe-
nje broja primopreda-

ja, odnosno pražnjenja posuda. 
Za korisnike u individualnim 
stambenim objektima učestalost 
odvoza odvojeno prikupljenog 
otpada bit će sljedeća:
- 2x mjesečno plastična i 
metalna ambalaža (žuti 
spremnik)
- 1x mjesečno papir i karton 
(plavi spremnik)
- 4-5x mjesečno biorazgradivi 
kuhinjski i zeleni vrtni otpad 
(smeđi spremnik)
- 2x mjesečno miješani 
komunalni otpad (zeleni 
spremnik)

Za potrebe smanjenja količine 
biorazgradivog komunalnog 

Grad je spreman i za zatvaranje 
odlagališta no to, podsjeća 
gradonačelnik, ne ovisi o njima, već 
Vladi i Zagrebačkoj županiji

Otvorene zadnje 
tri kazete

Na odlagalištu otpada u 
Mraclinskoj Dubravi otvore-

ne su posljednje tri kazete za 
odlaganje otpada, nakon čega bi 
ovo odlagalište, barem u ovom 
obliku, trebalo otići u povijest. Za 
njih je izdvojeno malo manje od 
tri milijuna kuna združenih sred-
stava Grada i Fonda za zaštitu 
okoliša, a bit će dostatne, količin-
ski i po svim standardima, kva-
litetnom zbrinjavanju preostalog 
otpada.
“Očekujemo u budućnosti više 
primarne reciklaže čime bi se 
smanjile količine otpada u doma-
ćinstvima”, govori gradonačelnik 
Dražen Barišić koji je sa suradni-

cima posjetio odlagalište.
Ovdje su spremni za zatvara-
nje odlagališta, dodaje Barišić. 
No, kad će se to dogoditi (iako 
neki okvirni rokovi postoje, no 
znamo kako to ide u praksi) 
kaže, ne ovisi o njima već Vladi 
i Zagrebačkoj županiji kojima još 
predstoji dogovoriti lokaciju za 
buduće odlagalište kao i daljnje 
rokove. U budućnosti ovdje osta-
je reciklažno dvorište i pretovar-
na stanica.
Razvrstavanje otpada na 17 posto
Grad radi na tome da i građani-
ma približi odvajanje otpada i 
reciklažu kao način zbrinjavanja 
ali i smanjenja otpada u domaćin-

stvima. Cilj je do 2022. smanjiti 
odlaganje miješanog komunalnog 
otpada na odlagaliste za 50 posto 
u odnosu na 2015., a do 2020 
razvrstavati 50 posto otpada. S 
tim ciljem nabavljaju se i dodatne 
posude kako bi svako kućanstvo 
moglo odvajati otpad, a građa-
nima će biti ponuđeni i kompo-
steri žele li kompostirati otpad 
kod kuće. Do sad je podijeljeno 
sedam tisuća posuda, dok će grad 
nabaviti još 30 tisuća.
“Razina recikliranja otpada u 
zadnjih se godinu dana popela s 
10 na 17 posto. Očekujemo, kad 
podijelimo sve posude, da bi tu 
razinu iduće godine mogli podići 

na 30 posto, pa onda do 2022. i 
do 50 posto, kakve su i smjerni-
ce EU”, govori nam direktor VG 
Čistoće, Ivan Rak.
A građani na nekoliko reciklaž-
nih dvorišta po gradu i okolici 
mogu donijeti i opasne kemika-
lije i ostali otpad, podsjeća Rak, 
kako bi se smanjio broj divljih 
odlagališta. No neće grad stati 
samo na apelu. U planu je u 
pet godina, u suradnji s Fondom, 
sanirati većinu tih divljih odla-
gališta, uz njih postaviti table pa 
čak i nadzorne kamere kako bi se 
kaznili neodgovorni građani.
Izgradnja ceste Mraclin-Buševec
A posjet Mraclinu bila je prilika 
da se protresu i najave teme i 
akcije vezane za ovaj kraj. Što se 
tiče kanalizacijske mreže grado-
načelnik uvjerava kako se brzo 
očekuje potpisivanje ugovora za 
izvođenje i nastavak izgradnje. 
Osim toga, sredinom listopada 
očekuje se i raspisivanje natje-
čaja za izgradnju ceste Mraclin-
Buševec, kako bi se iz naselja 
izmjestio teretni promet (koji 
ide prema nekadašnjoj Ciglani, 
Odlagalištu i drugim gospodar-
skim subjektima).
“To ne znači da će promet biti 
usmjeren u Buševec, u naselje, 
već na državnu cestu kako bi se 
izbjeglo prometno zasićenje na 
ovom potezu”, zaključuje grado-
načelnik. n

Direktor VG Čistoće,  
Ivan Rak i gradonačelnik 
Dražen Barišić
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Kaj vas nije sram?  
Mi čistimo, vi bacate!

Vukovina i Staro Čiče ujedini-
li su snage, pa potez prema 

Velikoj Gorici očistili od smeća. U 
akciji “Kaj vas nije sram” koju su 
prijavili Gradu Gorici kao jednu 
od aktivnosti čišćenja otpada u 
ovom kraju očistili su i pokupili 
sve što se dalo, a kako bi im ubu-
duće kraj bio ljepši i čišći.
Sandra Maršić, predsjednica 
udruge “Vukovina u srcu” koja je 
bila i pokretač akcije
“Ovakvi se prizori ponavljaju 
iz godine u godinu. Ne znamo 
tko su počinitelji i tko baca ovo 
smeće, no mi ćemo i dalje čistiti 
i pokušati učiniti prohodnim ovaj 
put koji građani koriste za bici-
kliranje prema Velikoj Gorici”, 
govori Sandra Maršić, predsjedni-
ca udruge “Vukovina u srcu” koja 
je inicijator akcije. A mnogi ovdje 
pedaliraju na posao, svako jutro, 
no nitko ne zna tko su počinitelji, 
jer smeće nisu papirić-dva već 
ogromne šute.

“Tu se vozi 
građevni 
materijal. Mi 
počistimo i opet- 
nove hrpe”, žale 
se mještani koji 
traže krivce

“Tu se vozi građevni materijal, 
zato mislimo da ovo ne rade 
obični građani. Mi počistimo i 
opet- nove hrpe. Postavili smo i 
rampu no i nju su maknuli”, žali 
se i predsjednik MO Staro Čiče, 
Marijan Plodinec.
Divlja odlagališta godišnje čisti 
i VG Čistoća. Prema riječima 
direktora, Ivana Raka, godišnje se 
sanira 10 do 15 divljih deponija. 
Iako apeliraju redovito na građa-
ne da ne bacaju smeće i krupni 
otpad, to još uvijek nije ustalje-
na praksa. Zato od iduće godine 
kreću s edukacijom, a u narednih 
pet godina plan je zatvoriti sva 
divlja odlagališta, ali i postaviti 
nadzorne kamere kako bi se glo-
bili počinitelji.n

100-tinjak aktivista, 
volontera, djece 
i mladih čistilo je 
okoliš uz glavno i 
omladinsko jezero na 
Čiču, te uz Ježevo

se radi na prevenciji i sve više se 
i kroz gradski proračun i EU fon-
dove otvaraju mogućnosti razvo-
ja eko svijesti. Primarna reci-
klaža kreće iz naših domova mi 
smo ti koji prvi trebamo zbrinuti 
otpad na našem kućnom pragu i 
usaditi to mladim generacijama”, 
kazuje nam Barišić.
I zaista, jedna lasta ne čini pro-
ljeće, pa tako ni jedna akcija ne 
rješava probleme, ali je tu da 
pokaže, da upozori i probudi 
građansku svijest. O čistoći voda 
i ribljem fondu brine svakodnev-
no ŠRU Odra, čiji će aktivisti 
još u nekoliko akcija do kraja 
godine očistiti deponije uz jezera 
i rijeke, govori nam predsjed-
nik udruge, Ognjen Cahun. Za 
svoje su akcije dobili šest tisuća 
kuna od grada Gorice, odnosno 
18 tisuća od Zagrebačke župa-
nije za pomoć čišćenja jezera 
i tekućica. “Želimo uspostaviti 
održiv razvoj ovih akcija, uključi-
ti građanstvo kako bi svi zajedno 
osigurali ljepši okoliš i sretni-
ju budućnost onima koji dolaze 
poslije nas” govori nam Cahun i 
dodaje kako će već iduće godine 
angažirati i ronioce da počiste 
otpad s dna jezera i rijeka.
Aktivistima i volonterima- palac 
gore! n

ČISTILI OTPAD  
na jezeru Čiče

M ještani i aktivisti zasukali su 
rukave pa na Čičkom jezeru 

organizirali akciju čišćenja otpa-
da. U organizaciji Športsko ribo-
lovne udruge Odra, KUD-a Čiče 
i lokalnih vatrogasaca te podršku 
Grada Velike Gorice i sponzo-
ra na jezero je stiglo 100-tinjak 
ljudi koji su se odmah primi-
li posla; čistili, krčili, gradili… 
“Radimo stepenice da se može 
prići vodi jer ovdje je svakod-
nevno mnogo ribiča koji love 
po principu “catch and release”, 
kako bi ribe koje ovdje obitavaju 
ostale i za buduće naraštaje”, 
ispričali su nam vrijedni Adrijan 
i Marijan.  U Čiče su stigli aktivi-
sti iz Zagreba, Siska, Samobora, 
mnogo je djece, malih vatrogasa-
ca, ali i roditelja. Svi oni znaju da 
čišći okoliš znači i zdraviji život .
“Ovdje je mnogo djece koja se 
igraju na jezeru i drago nam je 
da im svi zajedno pružimo još 
ugodniji i čišći prostor za igru i 
druženje”, govori nam Zvjezdan 
Čurla, dopredsjednik DVD-a 
Novo Čiče.
A uz glavo jezero, čisti se i omla-
dinsko te Ježevo. Nema tu tko će 
prije ili bolje, svi rade zajednički i 

za isti cilj, uključuje se šef KUD-a 
Čiče, Stipo Duvnjak, ponosan 
jer je još jedna akcija krenula iz 
Čiča. “Odlučili smo se okupiti 
i napraviti nešto za naš kraj, pa 
time i cijelo Turopolje”, kazuje 
nam zadovoljno Duvnjak.
Na Čiče je u pomoć stigao i 
gradonačelnik Dražen Barišić. 

Napominje kako je Turopolje kraj 
koji živi uz vodu i na vodi, ali i 
kraj koji razvija industriju zbog 
čega je važno razvijati i svijest 
o ekologiji i zaštiti okoliša. Zna 
gradonačelnik i da jedna akcija 
godišnje nije za to dovoljna, pa 
onda podsjeća da briga o prirodi 
kreće iz kućanstva. “Intenzivno 

EKOLOGIJAEKOLOGIJA: AKCIJA!
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Tko čeka- dočeka, kaže stara 
narodna koja u slučaju 

izgradnje velikogoričkog grad-
skog bazena itekako ima smisla. 
Okrenemo li se unazad nekoliko 
mjeseci vidimo kako su radovi 
tekli relativno glatko, no zbog 
tehničkih zahtjeva i prepreka 
probijeni su mnogi rokovi. Sve to 
sad skupa i više nije toliko važno, 
ono što jest- je da ćemo se kupati 
do kraja godine na unutarnjim 
bazenima. Stigla je voda, bazen 
je pun, što je zadnja stavka prije 
tehničkog pregleda ispravnosti 
koji bi se trebao dogoditi kroz 
nekoliko dana. 

NEMA VIŠE PREPREKA
“Nakon tehničkog pregleda 
više nema prepreka da bazen 
napokon otvori svoja vrata 
Velikogoričanima, završna kon-
trola trebala bi pokazati da je 
sve u najboljem redu, pa ćemo 
se kupati vjerojatnije krajem stu-
denog, ili početkom prosinca”, 

GRADSKI  PROJEKTI GRADSKI  PROJEKTI
A
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zadovoljan je gonički gradona-
čelnik Dražen Barišić koji je ovih 
dana posljednji put, nadamo se, 
obišao radove u ovoj, završnoj, 
fazi. “Tek kad budu napravljena 
sva testiranja oko kvalitete vode 
ali i sigurnosti naših sugrađa-
na koji uživaju u vodenim spor-
tovima, tad ćemo ga otvoriti”, 
zaključuje gradonačelnik. 

UREĐENA I PRISTUPNA CESTA, 
RASVJETA, PARKING...
Svjesni su i u gradu da je već pro-
bijeno nekoliko rokova. Prvo je 

obećan za svibanj, no zbog spora 
sa Zagrebačkom županijom oko 
pristupne ceste radovi su uspo-
reni. Tek kad je krajem svibnja 
županijska Skupština dala odo-
brenje Srednjoj strukovnoj školi 
da daruje gradu nekretninu- 
posao je mogao biti nastavljen. 
Ipak, i to je utjecalo na daljnji 
tijek, odnosno usporavanje rado-
va. Sljedeći je rok bio rujan i 
početak školske godine, da bi evo 
dočekali i kraj godine. No, sigur-
nost na prvom mjestu. Jednom 
kad se otvori, vjerujemo da će 

svakodnevno biti pun i okupljati 
mnoštvo malih i velikih građana, 
rekreativaca, sportaša i plivača. 
Osim interijera u kojem su bazen 
i prateći sadržaj te svlačionice, 
uređen je i eksterijer; dvosmjerna 
cesta širokog profila s pješačkom 
stazom s najmodernijom rasvje-
tom uz koju se nalaze i parkirna 
mjesta. Bit će to rekreativno-
sportski bazen koji će služiti svim 
građanima ali i srednjim školama 
u neposrednoj blizini, posebno 
Srednjoj strukovnoj školi kao 
najmasovnijoj, a izgradnja objek-

ta do sad je iznosila nešto manje 
od 40 milijuna kuna. 

NAKON UNUTARNJEG- VANJSKI
“San se polako ostvaruje, a mi 
ponovo pišemo povijest”. Dugo 

smo čekali bazen, zapravo ga 
nikad nismo ni imali, osim div-
ljih šljunčara i rijeka što imamo, 
sigurno nam je potrebno orga-
nizirano i cjelogodišnje kupanje 
i sport na vodi ovdje u središtu 

Velike Gorice. Razvijat ćemo 
tijekom ove godine i projekt 
vanjskog bazena te osiguranje 
financiranja. Očekujemo sljede-
će godine i unutarnje i vanjske 
bazene “, poruka je gradona-
čelnika Barišića. Naime, nakon 
unutarnjeg slijede radovi i rje-
šenja za vanjske bazene, a to su 
veliki olimpijski i manji s vode-
nim atrakcijama čime će vodeni 
kompleks u Velikoj Gorici biti u 
potpunosti dovršen. n

Gradski bazen: Stigla voda, 
otvorenje krajem mjeseca

Iako su radovi zbog 
tehničkih prepreka 
usporeni, rokovi 
probijeni, ipak se 
bližimo kraju. Sa 
zadovoljstvom 
najavljujemo kako 
prvi gradski bazen 
krajem studenog 
otvara svoja vrata, 
na radost svih 
Velikogoričana
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KULTURA

Igrano-dokumentarni film 
Žganci u četvrtak je pred-

stavljen u sklopu Gastro tjed-
na. Ova tradicionalna namirnica 
koja je prehranila brojne seljačke 
obitelji inspirirala je redateljicu 
Romanu Rožić koja je na svom 
putu, od gotovo godine dana 
koliko je trajalo snimanje filma, 
probala razne vrste žganaca. 
Pripremali su kukuruzne žgance 
u Buševcu, predstavljajući život 
nekadašnje zadruge, bele žgance 
kuhala je pak gospođa Slava 

Žganci najavili 
Turopoljski ručak

Film “Žganci” 
autorski je film  
redateljice 
Romane Rožić 
nastao u suradnji 
sa Slavica filmom

bi ostalo i za buduće naraštaje 
zabilježeno, ali i da pokažemo 
kako su se od ove namirnice 
nekad prehranjivale cijele obite-
lji, a njena vrijednost na tržištu 
je vrlo mala”, govori redateljica 
Rožić. Kukuruz je inače simbol 
na kovanici od jedne lipe, pa je 
i tu simbolika. “Zrno po zrno 
pogača”, zaključuje Romana.
Film je sniman u Buševcu i općini 
Čavle
Film je snimljen pod krovom 
produkcijske kuće Slavica film, 
a autorsko kreativnu ekipu, 
još čine i producentica Mirta 
Puhlovski, direktor fotografije 
Tomislav Ladišić, tonski snima-
telj Ljubo Mateljan, te montažer 
Denis Golenja.
Gosti na projekciji častili su se 
belim žgancima koje je pripre-
mio bistro “Babriga”. n

Robić koja je znanje prenijela i 
svojoj snahi, a snimateljska ekipa 
posjetila je i Čavle, tamošnji 
Festival palente krumpirice.
Redateljica filma, Romana Rožić
“Kad me jednom nazvala pri-
jateljica iz Njemačke i pitala 
znam li kuhati žgance, da i njoj 
dam recept, ostala sam zatečena-
pa ja ne znam skuhati žgance! 
Zato smo napravili ovaj film, da 

VIJESTI

U obnovu ide Kučki most

Druženje poduzetnika  
na VG Meetupu

Velikogorički poduzetnici oku-
pili su se na jednom mje-

stu. Razgovarali, ispitivali, dije-
lili iskustva, savijete, ideje, ali i 
ponešto naučili, primjerice infor-
maciju da se 60 posto istraživa-
nja uoči kupovine odvija on-line.
“Danas se sve događa on line, 
tvrtke, obrtnici poduzetnici svi 
moraju biti on line, njihov web 
shop ili blog je centralno mjesto 

njihovog digitalnog marketinga”, 
govori Mario Pintar, inače vodi-
telj marketinga u tvrtki Hangar 
18.
Okupljenima je govorio o važno-
sti content marketinga u poslo-
vanju, uz kolegicu Ivanu Conjar 
iz obrta Anapurna koja je pred-

Poduzetnici su saznali 
korisne inpute iz 
područja content 
marketinga, te naučili 
važnost pitcha

'K rećemo u realizaciju još 
jednog važnog kapi-

talnog projekta na području 
našeg grada”, najavio je grad 

Velika Gorica na svojim služ-
benim stranicama. U tijeku 
je postupak javne nabave za 
izvođača radova na izgradnji 
novog Kučkog mosta, nakon 
čega kreću radovi, poručio je 
gradonačelnik Dražen Barišić. 
Natječaj vrijedan 4,6 mili-
juna kuna koliko “teži” pro-
jekt otvoren je do 2. studenog 
2018., a izvođač radova imat će 
200 radnih dana da ukloni stari 
drveni most i izgradi novi armi-
rani betonski u dužni 60 metra, 
širine 7,3 metara i nosivosti 20 
tona. n

stavila pitch, odnosno podijeli-
la kako jezgrovito, dinamično i 
zanimljivo prezentirati poslovnu 
ideju.
Na 2. VG Meetupu poduzetnici 
su se upoznali, družili, što je i 
cilj, govori nam Blanka Walaitis 
iz razvojne agencije Vegora. 

“Poanta Vg Meetupa je da se 
poduzetnici povežu, da se na 
koncu upoznaju jer ima ih mnogo 
u Velikoj Gorici, te da surađuju, 
kupuju jedni od drugih”, dodaje.
A zadovoljstvo okupljeni nisu 
krili, čak poručuju kako bi ova-
kvih događanja kroz godinu 
moglo biti i puno više. Zavirite 
u galeriju fotografija i provjerite 
kako je bilo… n

U tijeku je 
postupak javne 
nabave za 
izvođača radova
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Najveći, najbogatiji i naj-
uspješniji do sada. Gastro 

Turopolja ove je godine, bez lažne 
skromnosti, okupio najveći broj 
posjetitelja, tome je doprinijelo i 
lijepo vrijeme, fina hrana, domaći 
specijaliteti i ugodna glazba. Bez 
sumnje- recept za uspjeh.
“Svaki gastro je poseban. Tu se 
prepoznaje trud ugostitelja, svih 
nas organizatora, a i Goričani svo-
jim dolaskom pokazuju da cijene 
to što radimo”, kaže nam direkto-
rica Turističke zajednice Milada 
Mesarić. A počeo je baš na ovom 
mjestu, prije 17 godina u hotelu 

Najveći, najbogatiji 
i najuspješniji 
do sada, Gastro 
Turopolja ove 
je godine, 
srušio rekord 
posjećenosti

Park s izložbom jela i kotlovi-
nom na ulici.”Od tada je Gastro 
Turopolja prošao kroz nekoliko 
faza, rastao je, razvijao se. Vratili 
smo se tu, na početnu poziciju 
ali s puno više izlagača, sadržaja 
i gostiju koji nam dolaze. Smijer 
kojim ide Gastro je dobar i tako 
trebamo nastaviti”, zaključuje 
Mesarić.

NAJBOLJA KOTLOVINA- 
DVD KOSNICA
Izložba jela do danas se proši-
rila, a proširio se i natjecanje u 
pripremi najbolje kotlovine. Ove 

godine trebalo je obići 34 kotla. 
“Svake godine je sve teže. Ove ih 
je duplo nego lani, treba se pripre-
miti- i nepce i želudac”, kaže nam 
predsjednik ocjenjivačkog suda, 
Tomislav Špiček kojeg smo uhva-
tili baš na samom završetku ocje-
njivanja. Govori on- svi su bili 
odlični. I ne šali se. No, najboljeg 
su morali proglasiti. Ove godine 
titula je otišla u DVD Kosnicu.
“Nismo očekivali, konkurenci-
ja je bila velika”, govori nam 
Ljiljana Petrinčić te odaje kako 
su u pripremi koristili “sve doma-
će”- od domaće svinjske masti, 
luka, domaćeg vina. Ponudili su 
i domaće kolače i gibanice- ma, 
za prste polizati. Ne zaostaju ni 
Javna vatrogasna postrojba Velike 

Gorice ni Udruga Žumberačka 
vile, rangirani odmah ispod prvih. 
Ove se godine birao i najuređeniji 
stol, a čak šest sudionika ponijelo 
je titulu. Kažu- žiri se nije mogao 
odlučiti samo za jednoga, pa su se 
u toj kategoriji smjestili Stari Grad 
Lukavec, DVD Ščitarjevo, DVD 
Gradići, DVD Strmec Bukevski, 
DVD Lukavec, DVD Ribnica, 
DVD Turopoljski Markuševec i 
Društvo žena Buševec. Birala se 
i najveselija ekipa, proglašene su 
tri- DVD Kuče, Veseli Prigorci i 
KUD Stari Grad Lukavec.

SVE SE POGRABILO U ROKU-KEKS
Veselilo se i feštalo jučer cijeli 
dan. Neki su ostali i bez hrane, 
kasno su stigli, sve se pograbilo. 

Gastro srušio rekorde No, organizatori su zato spremni 
za iduću godinu. “Ako smo neg-
dje zaštekali, nemojte zamjeriti. 
Već sad se dogovaramo za iduću 
godinu, bit će to još veći i bolji 
Gastro s puno noviteta”, kaže nam 
predsjednik Udruženja obrtnika 
Velike Gorice, Vladimir Birek.
Na Turopoljskom nedjeljnom 
ručku planulo je nekoliko tisuća 
porcija hrane, slastica i vina.
Jedva čekamo, a vjerujemo i gra-
đani, koji su ipak otišli kućama 
siti, veseli i bogati za jedno isku-
stvo. Osim toga, pozicioniranjem 
ove manifestacije na prostor oko 
Muzeja Turopolje i Turističke 
zajednice ovaj dio počinje popri-
mati obilježja pravog gradskog 
centra. I tako je gastro pono-
vo ispunio očekivanja. Letvica 
za sljedeću godinu- visoko je 
postavljena.n
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U samom prostoru muzeja bit će 
imena svih članova 153. brigade, s 
posebnim pijetetom nad onima koji su 
izgubili svoje živote, a njih je 121

U Velikoj Buni je postavljen 
kamen temeljac budućeg 

Muzeja 153. brigade HV-a i 
Domovinskog rata. “Petnaest 
godina o ovome sanjamo, od 
početka radova, zemljišta, 
dopreme eksponata i sada 
možemo biti zadovoljni jer 
smo ušli u drugu fazu, a to je 
izgradnja Muzeja”, govori nam 
ratni zapovjednik i predsjednik 
Udruge 153.brigade HV-a, Ivan 
Zagorac.
Muzej će biti tu da se povi-
jest ne zaboravi, ali i kako bi 
buduće generacije imale gdje 
učiti. Naime, u samom prostoru 
muzeja bit će imena svih člano-
va 153. brigade, s posebnim pije-

Postavljen kamen temeljac 
za Muzej 153.brigade

tetom nad onima koji su izgubili 
svoje živote, a njih je 121.
Uz muzej svoj će prostor dobiti i 
udruga, bit će to povijesno edu-
kativna ustanova koja će čuva-
ti uspomene, povijest, imena i 
predmete, bit će otvorena za 
škole i lokalnu zajednicu koja 
će ga moći koristiti tijekom cije-
le godine. Vojarna satnik Josip 
Zidar u Velikoj Buni idealna je 
lokacija, na kojoj već stoje ratni 
artefakti i zapisničari vreme-
na, govori nam gradonačelnik 
Dražen Barišić koji dodaje kako 
je projekt vrijedan oko 2,5 mili-
juna kuna, a završetak mu se 
očekuje početkom iduće godine.
“Ova je lokacija odabrana iz 
razloga jer su upravo tu bila i 
kretala ratna djelovanja, odavde 
se kretalo na južno bojište i bra-
nio grad Zagreb i Velika Gorica, 
zbog čega ovo mjesto ima svoju 
povijesnu tradiciju”, zaključio 
je Barišić.
Gradska delegacija i udruge 
jutros su položili vijence i zapa-
lili svijeće kod spomenika pogi-
nulim braniteljima na groblju, 
kao i u vojarni. n

Razgovarali smo 
sa zamjenikom 
gradonačelnika 
Krešimirom Ačkarom 
koji nam je otkrio 
kako je samo ove 
godine u radove na 
obnovama škola i 
vrtića utrošeno 2,5 
milijuna kuna

Nema škole, a ni vrtića na 
kojima se u ovoj sezoni 

nije radilo i gradilo. Najbolje to 
zna zamjenik gradonačelnika, 
Krešimir Ačkar koji, ne samo da 
radove prati, već sve o njima sipa 
“kao iz rukava”. Resorni je to 
zamjenik, nije ni čudo, a u razgo-
voru s njim doznajemo što je sve 
napravljeno. S ponosom ističe 
kako je samo ove godine, ovo 
ljeto, uloženo oko 2,5 milijuna 
kuna u izgradnju, obnovu i adap-
taciju objekata. Tu je još i 4,8 
milijuna iz EU fondova za novi 
vrtić Ciciban, a s početkom iduće 
godine kreće i povećanje plaća 
zasposlenima u dječjim vrtići-
ma. Zbog svega toga, kad pod-
vučemo crtu, s pravom nosimo 
titulu jednog od najuspješnijih 
hrvatskih gradova s ulaganjima u 
školstvo i predškolski odgoj. 

INFORMATIČKE UČIONE, TABLETI, 
KUHUNJA, KNJIŽNICA...
No, krenimo redom. U Osnovnoj 
školi Nikole Hribara, područna 
škola u Donjoj Lomnici dobila je 
kompletnu novu sportsku dvo-
ranu, u školi Eugena Kvaternika 
opremljena je i uređena nova 
informatička učionica, preuređen 
je i atrij škole kako ne bi bila 
dislocirana nastava njemačkog 
jezika, a tu je i nova knjižni-

Napravljena su dva nova vrtića, a 
u ostalima je bilo manjih zahvata 
i radova na rekonstrukciji. Uz 
kompletno obnovljeni Ciciban 
s početka priče, energetski je 
obnovljen i vrtić Lojtrica u staroj 
školi u Mlaki , uz obnovljene 
vrtiće u Cvjetnom i Kurilovečkoj. 
I ne samo to, vrtići su dobili nove 
sprave na obnovljena igrališta. 

ZA ŠKOLSTVO I PREDŠKOLSKI 
ODGOJ 40 POSTO PRORAČUNA
Ne treba zaboraviti, dodaje, kako 
je Grad i ove godine osigurao 
besplatne udžbenike i radne 
bilježnice, te izborne predmete 
a među prvim smo gradovima 
u Hrvatskoj koji su uveli asi-
stente u nastavi. Pomoćnika je 
dobilo 70-oro djece, od kojih je 
14 financirano potpuno iz grad-
skog proračuna, dok su za osta-
tak sredstva zajednički osigurali 
Grad kao subvenciju te europski 
fondovi. 
“Možemo s ponosom reći da 
smo, uz Zagreb, najbolji grad po 
ulaganjima u školstvo i predškol-
ski odgoj, za što izdajamo gotovo 
40 posto proračuna. Tim putem 
nastavljamo i dalje, za dobrobit 
naših mališana, naše budućnosti 
i njihov kompletan i kvalitetan 
rast i razvoj”, zaključuje. n

Najbolji smo grad po ulaganjima  
u školstvo i predškolski odgoj

ca. Đaci u Osnovnoj školi Jurja 
Habdelića, nakon više od 30 
godina dobili su novu kuhinju pa 
će tako imati topli obrok, a otvo-
ren je i produženi boravak, što je 
sad brojka od četiri nova produ-
žena boravka (uz već postojeće) 
u posljednje tri godine. Radilo 
se i na projektima energetskih 
obnova, pa je tako utrošeno pri-
bližno 200 tisuća kuna za projekt 
energetske obnove u našoj naj-
većoj školi, onoj Nikole Hribara. 
U područnim školama Buševec i 
Rakitovec obnovljena je stolarija, 

a u Osnovnoj školi Ščitarjevo 
zamijenjeni su podovi i dotra-
jali svjetlarnici te ofarbani zido-
vi. Prva faza sigurnog prometa, 
nastavlja Ačkar, napravljena je uz 
Osnovnu školu Eugena Kumičića, 
a u drugoj fazi slijedi i izgradnja 
rotora. Kupljene su dvije pamet-
ne ploče, uređena je informatička 
dvorana i opremljena tabletima. 

KOMPLETNO OBNOVLJEN 
CICIBAN, NOVE SPRAVE ZA SVE
Ne zaostajemo ni u predškol-
skom odgoju, dodaje Ačkar. 

OŠ Nikole Hirbara

Srednjoškolski centar 
Velika Gorica
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DJEČJI TJEDAN DJEČJI TJEDAN

U Velikoj Gorici počeo je 
Dječji tjedan. Ove godine 

posvećen je rekreaciji, kretanju, 
mobilnosti i zdravom životu, 
pa je niz događanja čitav tje-
dan upravo s tim nazivnikom. 
Već tradicionalno, na početku 
Dječjeg tjedna gradske su oce 
izrešetali mali zastupnici. Dječje 

Na novoj adresi, u Cvjetnom 
naselju, dječji vrtić Žirek 

proslavio je svoj prvi rođendan, 

Prvi rođendan vrtića Žirek

ujedno i dan vrtića, ali i punih 
sedam godina postojanja ovog 
vrtića na području našeg grada. 
Tom su prigodom, u Dječjem 
tjednu, djeca uživala u igri na 
otvorenom, u prirodi i u parku, 
potičući na taj način i temu dječ-

jeg tjedna koja je vezana uz 
mobilnost i zdravlje mališana. 
“Djeca su danas premalo aktiv-
na, često su na mobitelima ili uz 
televizijske ekrane zbog čega je 
kretanje od izuzetnog značaja i 
to je ono što im i mi nastojimo 

usaditi kroz aktivnosti vrtića”, 
govori nam ravnateljica vrtića, 
Sandra Crnić.
Mališane je posjetio i gradona-
čelnik Dražen Barišić sa surad-
nicima, zamjenicima Krešimirom 
Ačkarom i Ervinom Kolarcem. 
Zaželjeli su mališanima sretan 
rođendan uz ohrabrujuću poru-
ku kako unazad nekoliko godina 
Gorica nema problem s upisom 
djece u vrtiće. Kapaciteti su fino 
popunjeni, otvaraju se i novi pri-
vatni vrtići, dograđuju i obnav-
ljaju stari. “U planu nam je u 
budućnosti promišljati o vrtićima 
prema Posavini, Vukomeričkim 
Goricama ili onom djelu grada 
gdje nema takvih objekata poput 
Kosnice i Selnice iako ne misli-
mo graditi nove vrtiće u samom 
gradu ali podržavamo privatne”, 
zaključio je gradonačelnik.n

Nakon uspješno napravljene energetske obnove na vrtiću,  
dobili su i obnovljeno dječje igralište

D ječji vrtić Ciciban u Dječjem 
je tjednu zasjao u novom 

ruhu. Nakon uspješno naprav-
ljene energetske obnove na 
vrtiću, dobili su i obnovljeno 
dječje igralište. Uloženo je više 
od pet milijuna kuna, od čega 
je pola iznosa osigurano preko 
EU fondova, govori gradona-
čelnik Dražen Barišić. “Drago 
nam je da smo još jedan projekt 
podržali i izgurali i tako pružili 
našim mališanima viši standard 
odgoja i obrazovanja”, govori 
gradonačelnik. Što se igrali-
šta tiče, riječ je o EU projektu 
poboljšanja materijalnih uvjeta 
u dječjim vrtićima koji je grad 
prijavio na resorno ministarstvo 
za demografiju, obitelj, mlade 
i socijalnu politiku, koji je sufi-
nancirao projekt. Veliko igrali-

Na novoj adresi, u 
Cvjetnom naselju, 
dječji vrtić Žirek 
proslavio je svoj 
prvi rođendan, 
ujedno i dan vrtića

Dječji tjedan ove je godine posvećen rek-
reaciji, kretanju, mobilnosti i zdravom životu

pritom podsjetio na skoro otvo-
renje gradskog bazena ili pak 
novu rasvjetu na gradskom sta-
dionu, a najavio je i biciklističke 
staze sve do grada Zagreba.
Pitanja je postavilo 20-ak mali-
šana. Uporni su, ne odustaju. 
I Mara Miličević, predsjednica 
Vijeća ima utakmica u nogama. 
“Pet godina sam postavljala isto 
pitanje za semafor u mojoj ulici. 
Bila sam uporna”, govori nam 
Mara. Njen prethodnik, sad već 
član aktiva za djecu na nacional-
noj razini, Matija Dražetić zado-
voljan je radom vijeća no, dodaje, 
prostora za napredak uvijek ima. 
Gradonačelnik Dražen Barišić 
priznaje- na Dječjem vijeću uvi-
jek im je najteže. “Pred vama tre-
bamo biti ponizni, ne smijemo, 
iako to nikad ne radimo- lagati”, 
poručio je gradonačelnik. n

gradsko vijeće ponovo je iznje-
drilo neka nova-stara pitanja. 
Djeca su maštovita, pitaju kad 

će igrališta, sportski tereni i bici-
klističke staze. Gradonačelnik je 
spremno odgovarao na pitanja, te 

Mali zastupnici 
“rešetali” političare

Cicibanovo novo ruho

šte raspoređeno je u tri cjeline; 
jaslični dio te sprave za mješovi-
tu i stariju predškolsku skupinu. 
Svako je igralište obojeno, popu-
njeno adekvatnim spravama za 
motorički razvoj, predstavila je 
ravnateljica, Tatjana Karlović 
Oslaković. “Danas su djeca sve 
češće pred ekranima, tabletima 

i monitorima, zaboravili su biti 
djeca. Nekad smo se igrali s 
loptom, na otvorenom, gumi 
gumi, badminton…Ljepše je biti 
i skakati na otvorenom nego u 
kući i na nama odraslima je da 
im to omogućimo i pružimo naj-
bolje što možemo”, zaključuje 
Oslaković. n

D ječji vrtić Lojtrica, kako 
nam kažu odgajatelji, 

jedini je velikogorički vrtić 
u kojem se provodi redoviti 
desetosatni sportski program, 
a posebnu pažnju na to stavili 
su upravo u Dječjem tjednu 
posvećenom kretanju, mobil-
nosti i sportu. U vanjskom pro-
storu organizirane su sportske 
aktivnosti u suradnji s rodite-
ljima kineziolozima i vanjskim 
suradnicima, a posebno lijep i 
sunčan dan koji poziva na kre-
tanje, raznovrsnost rekvizita, 
sprava i aktivnosti potaknuo je 
djecu svih uzrasta na ugodno 
druženje.
U Dječjem vrtiću Lojtrica 
spomenimo i projekt “Jedimo 
zdravo i odgovorno”, stoga su 
u danu palačinki i vafla poseb-
ne bile i palačinke pripremlje-
ne od raznih vrsta brašna; 
zobeno, heljdino ili bučino 
brašno. n

Dan kretanja 
u Lojtrici
Organizirane su 
sportske aktivnosti u 
suradnji s roditeljima 
kineziolozima i vanjskim 
suradnicima
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Ana u Varaždinu 
hodala za školstvo

KULTURASMOTRA FOLKLORA

Posljednje 
zbogom  
Sandri Kulier
Napustila nas je svestrana 

umjetnica, glazbenica 
Sandra Kulier nakon kratke 
i teške bolesti. Pamtit ćemo 
je po albumima ‘Živim svoj 
život’, ‘Uzmi me za ruku/
Jutro života’, ‘Recept za 
udvaranje’ i mnogim drugim 
glazbenim ostvarenjima 
ali i po više od 200 nastu-
pa u čuvenom mjuziklu 
‘Jalta, Jalta’. Pjevala je 
uz bok Miši Kovaču, Kići 
Slabincu, išla na turneju s 
Novim fosilima, a tijekom 
ratnih godina sudjelovala 
je u projektu Band aida 
“Moja domovina”. Sa 17 
godina seli se iz Banja 
Luke u Zagreb gdje upisuje 
glazbenu školu, a onda i 
akademiju. Velikogoričkoj 
javnosti poznatija je kao 
voditeljica glazbenih zboro-
va, bio je to posao u kojem 
je istinski uživala. Od nje su 
se na društvenim mrežama 
oprostili brojni prijatelji, od 
kolegice Mile Elegović, Anje 
Šovagović, do glazbenika 
Mladena Kvesića ili sabor-
skog zastupnika Gorana 
Beus Richembergha. n

Mobilno 
dvorište u 
Gorici

Dodjeljene nagrade Scene  
Gorica i portala Drame.hr

govori nam Marija.
Režirat će ga redateljica Ivana 
Peroš dok će za glumce i glumi-
ce biti raspisana audicija. Prva 
nagrada za mladog autora do 
25 godina u iznosu od pet tisuća 
kuna pripala je tekstu “#ostav-
ljamvamsvojekodoveihvalazapri-
jateljstvo” Espi Tomičić dok je s 
dvije tisuće kuna nagrađen tekst 
“Privremeni luzeri” Beatrice 
Kurbel. Scena Gorica često 
postavlja hrvatske autore, doda-
je voditeljica Scene Gorica, Mia 
Krajcar. Tu su uspješnice Nine 
Horvat (I živjeli su sretno, I živje-
le su sretno), sve do novih naslo-
va poput Tonke Bontonke prema 
tekstu Dunje Fajdić i Jelene 
Radan, ili pak najnovijeg “Zov 
divljine” Kristine Kegljen čija se 
premijera očekuje krajem stude-
nog. Podsjetimo kako se Scena 

Gorica i ove 
godine uključuje 
u Noć kazališta, 
17.studenog. S 
početkom u 19 
sati imat ćete 
priliku pogledati 
predstavu Tonka 
Bontonka. n

Sarina nit, predstava koja pro-
govara o identitetu, namije-

njena mladim osnovnoškolcima 
novi je naslov iz radionice Scene 
Gorica čiju ćete premijeru imati 
prilike pogledati već u veljači. 
Rezultat je to natječaja za dramu 
za mlade koji je Scena Gorica 
organizirala prvi put u surad-
nji s web portalom Drame.hr. 

Na  natječaj je pristiglo 17 naslo-
va, a kvalitetni tekstovi mladih 
autora rezultirali su time da su 
dodijeljene čak tri nagrade.Već 
spomenuta Sarina nit, autorice 
Marije Solarević imala je sreću te 
joj j pripala nagrada postavljanja 
teksta na daske. “Uzbuđena sam 
i sretna i jedva čekam vidjeti 
ljudsku reakciju na napisani tekst 
jednom kad oživi na pozornici”, 

Na Sceni Gorica u 
veljači će premijeru 
imati nagrađeni tekst 
“Sarina nit” mlade 
autorice Marije 
Solarević

FA Turopolje najbolji na Smotri 
folklora Zagrebačke županije

Folklorni ansambl Turopolje 
ponio je laskavu titulu naj-

boljih na 20. Smotri koreogra-
firanog folklora Zagrebačke 
županije. U dva dana predstavilo 
se 10-ak društava s ukupno 16 
točaka, a nagrađene koreografije 
FA Turopolja su, jedna domaća- 
Pjesme i plesovi Vukomeričkih 

U dva dana na scenu 
je izašlo nekoliko 
stotina folkloraša 
koji su se predstavli 
sa 16 koreografija

Na varaždinskom Špancirfestu 
u Školskoj, ulici umjetnika 

nastupila i naša Turopoljka, Ana 
Katulić. Ana se publici predsta-
vila performansom “Hod za 
Škol(sk)u” kojim je pokušala 
spojiti dvije, oprečne, pojavnosti 
u društvu; akciju “Hod za život” 
i kurikularni program “Škola za 
život”. Fo
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“Školska ulica u Varaždinu, koja 
se nalazi između ulica Ivana 
Gundulića i Janka Draškovića 
svojim je ime-
nom ideal-
no mjesto za 
propitkivanje 
napredujemo li 
ili nazadujemo 
kao društvo; u 
smislu obrazo-
vanja, društve-
nog, ekonom-
skog i osobnog rasta i razvoja, te 
tko su pojedinci koji će u našem 

vremenu ostaviti trag, kao što 
su to svojedobno napravili 
Gundulić i Drašković”, objaš-

njava Ana koja 
je kroz perfor-
mans željela 
postaviti pita-
nje je li današ-
nji obrazovni 
sustav, kao i 
sustav vrijed-
nosti, podr-
žavajući za 

pojedince kako bi ostali i stva-
rali u vlastitoj zemlji? Izvođačica 

je slučajnim prolaznicima po 
Školskoj dijelila komadiće papira 
na koji su bile ispisane odredbe 
iz Ustava o temeljnim ljudskim 
pravima i slobodama, a koje su 
građani, pomalo sramežljivo, 
uz mnogo ohrabrivanja, na glas 
čitali.“Građani većinski nisu 
znali da su to članci iz Ustava 
i bili su iznenađeni kad bi to 
pročitali i osvijestili svoja prava i 
slobode. S druge pak strane riječ 
“Ustav” kod mnogih je izazvala 
poniznost, pa čak i strah kao da 
će se nešto loše dogoditi ako 
uzmu papirić i pročitaju”, govo-
ri nam Ana, po struci novinar-
ka te izvođačica i kreatorica na 
području izvedbenih umjetnosti, 
kazališta i filma. n
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Gorica te Pjesme i plesovi 
Šišljavića (Karlovačko pokuplje)
“Zadovoljni smo onime što smo 
vidjeli, svaka godina nosi nešto 
novo. Zagrebačka županija ima 
izvrsna folklorna društva i bilo je 
impresivno vidjeti sve te mlade 
ljude kako to sa strašću rade, i 
plešu i pjevaju i sviraju”, govori 
Tvrtko Zebec, koji je uz Irenu 
Miholić i Ivanku Ivkanec bio član 
tročlanog žirija, zadužen za ples.

U dva su dana pozornicom 
prodefilirali Folklorni ansambl 
Turopolje, Hrvatska umjetnička 
udruga Petar Zrinski iz Vrbovca, 
Kulturno umjetničko društvo 
Oštrc iz Rud , OSS Buševec, 
KUD Januševec iz Prigorja 
Brdovečkog, KUD Bratinečko 
srce iz Bratine, KUD Sveta Jana, 
KUD Kloštar i KUD Mičevec, 
a van konkurencije nastupio je 
novoosnovani KUD Kravarsko. n
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DRUŠTVO DRUŠTVO

Iduća radionica će se održati 04.12.2018. 
godine u 10.00 sati, a dodatne 
informacije i prijave su moguće na  
winfo@vegora.hr, na broj telefona 
01/5542-668 ili na adresi Šetalište 
Franje Lučića 15, Velika Gorica.

Google je, u suradnji s 
Hrvatskom gospodarskom 

komorom, Hrvatskom udru-
gom poduzetnika, Razvojnom 
agencijom Grada Velika Gorica 
- VE-GO-RA i Algebrom, u sklo-
pu Digitalne garaže pokrenuo 
nacionalnu turneju kako bi lokal-
nim tvrtkama pomogli maksi-
malno iskoristiti mogućnosti 
digitalnog svijeta. Stručni treneri 
susrest će se s lokalnim digi-
talnim poduzetnicima kako bi 
pomogli malim i srednjim tvrt-
kama ubrzati rast te im omo-
gućili pristup globalnom tržištu. 
Same radionice su trenutačno 
usmjerene na male i srednje 
poduzetnike, ali i građane koji će 
imati priliku saznati više o tome 
kako izgraditi online prisutnost, 
kako napraviti kvalitetnu web 
stranicu te kako se oglašavati 
online. Cilj je inicijative omogu-
ćiti pristup besplatnoj edukaciji o 

digitalnim alatima za pokretanje 
i razvoj online poslovanja.

ZAŠTO DIGITALNA GARAŽA
Ove besplatne interaktivne radi-
onice su prilika za građane i 
poduzetnike koji žele osnažiti 
svoje digitalne vještine, kao i za 
male i srednje tvrtke koje žele 
povećati korištenje digitalnih 
alata. Manje od trećine građana 
Hrvatske kaže kako posjeduje 
„više od osnovnih“ digitalnih 
vještina¹, koje osnažuju radnu 
snagu pri korištenju prednosti 
tehnologije u svrhu poboljša-
nja produktivnosti. Istodobno, 
polovica građana Hrvatske (49 
posto u dobnoj skupini od 16 
do 74 godine²) ne posjeduje čak 
osnovne digitalne vještine. Da 
bi uspjeli u novoj digitalnoj eri, 
zemlje trebaju potaknuti lokalno 
poduzetništvo i razvijati digital-
ne vještine kako bi pomogli poje-

dincima i poduzetnicima iskori-
stiti puni potencijal internetskih 
alata i ostvariti uspjeh online.  
Nakon prve uspješne radionice 
na temu „Privucite nove kli-
jente pomoću profila tvrtke na 
Googleu - izradite svoj Google 
My  Business profil“ VE-GO-
RA najavljuje održavanje niza 
interaktivnih radionica u sklo-
pu programa Digitalne garaže, a 
iduća u nizu je radionica koja će 
biti odabrana od strane velikogo-
ričkih poduzetnika. Predložene 
teme su: Uvod u digitalni marke-
ting, Prvi koraci u online uspje-
hu, Podrobno proučite društvene 

medije, Web stranica kao temelj 
digitalnog marketinga, koncept 
optimizacije web stranica (SEO), 
Uvod u Google AdWords oglaša-
vanje, Uvod u Analytics, Izradite 
e-commerce trgovinu. Druge 
dostupne teme će se prezenti-
rati kroz trajanje radionica, a 
na velikogoričkim je poduzet-
nicima koliko su zainteresirani 
da bi se iste organizirale u dalj-
njim mjesecima i koliko često.  

Iduća radionica će se održati 
04.12.2018. godine u 10.00 

sati, a dodatne informacije i prija-
ve su moguće na info@vegora.hr, 

Digitalna garaža
Zašto  
Digitalna 
garaža?

Jaz u posjedovanju digi-
talnih vještina jedan 

je od najvećih izazova u 
Europskoj uniji, gotovo polo-
vica EU stanovništva (47%) 
nema odgovarajuće digitalne 
vještine, dok će u bliskoj 
budućnosti 90% radnih mje-
sta zahtijevati neku razinu 
digitalnih vještina. Europska 
komisija procjenjuje da će 
do 2020. godine 825 000 
radnih mjesta ostati nepopu-
njeno jer osobe neće imati 
odgovarajuću razinu digital-
nih vještina. Da bi uspjeli u 
novoj digitalnoj eri, zemlje 
trebaju potaknuti lokalno 
poduzetništvo i razvijati 
digitalne vještine kako bi 
pomogli pojedincima i podu-
zetnicima iskoristiti puni 
potencijal internetskih alata 
i ostvariti uspjeh online. 

Kada je u pitanju 
Hrvatska, brzinu digi-

talne transformacije tvrtki 
usporava manjak digitalnih 
vještina pojedinaca. Manje 
od trećine građana Hrvatske 
kaže kako posjeduje „više 
od osnovnih“ digitalnih 
vještina¹, koje osnažuju 
radnu snagu pri korištenju 
prednosti tehnologije u 
svrhu poboljšanja produk-
tivnosti. Istodobno, polovica 
građana Hrvatske (49 posto 
u dobnoj skupini od 16 do 
74 godine²) ne posjeduje čak 
osnovne digitalne vještine. 
U zemlji s jednom od naj-
većih stopa nezaposlenosti 
mladih, postoji prilika za 
građane i poduzetnike za 
osnaživanje njihovih digital-
nih vještina  kao i za male i 
srednje tvrtke za povećanje 
korištenja digitalnih alata, 
kako bi iskoristili puni 
potencijal interneta u svrhu 
ubrzanja kreiranja poslova i 
ekonomskog.

A
ut

or
: B

la
nk

a 
K

ov
ač

 W
al

ai
tis

Ove besplatne interaktivne radionice su 
prilika za građane i poduzetnike koji žele 
osnažiti svoje digitalne vještine, kao i za 
male i srednje tvrtke koje žele povećati 
korištenje digitalnih alata

na broj telefona 01/5542-668 ili 
na adresi Šetalište Franje Lučića 
15, Velika Gorica. Informacije o 
ostalim nadolazećim radionica-
ma i edukacijama možete pra-
titi na stranici www.vegora.hr, 
prijaviti se na newsletter te ćete 
dobivati i dodatne informacije 
o aktualnostima, natječajima i 
informacijama u organizaciji 
VE-GO-RA-e.

TKO SU STRUČNI TRENERI KOJI 
PREDAJU NA INTERAKTIVNIM 
RADIONICAMA? 
Stručnjaci sa svakodnevnom 
praksom će vam u sklopu 
Digitalne garaže pomoći da uspi-
jete na mreži. To su stručnjaci za 
internet poslovanje s višegodiš-
njim iskustvom i svakodnevnom 
praksom u digitalnom marketin-
gu i razvoju internetskog poslo-
vanja, tzv.  “digitizeri”.

KOJA JE RAZINA ZNANJA  
POTREBNA ZA SUDJELOVANJE?
Svatko može imati koristi od 
Digitalne garaže bez obzira na 
razinu znanja, ciljeva i zanima-
nje.  Sudionici ne moraju imati 
prethodno znanje kako bi sudje-
lovali na radionicama. 
 
JE LI POTREBAN LAPTOP ZA 
INTERAKTIVNE RADIONICE?
Nije nužan laptop tijekom inte-
raktivnih radionica Digitalne 
garaže. Vaša dobra volja je naj-
važnija. Nakon radionice, online 
platformi https://digitalnagaraza.
withgoogle.com/ možete pristu-
piti i od kuće.
Ovo je prilika za sve zaintere-
sirane koje žele iskoristiti puni 
potencijal interneta u svom 
poslovanju i premostiti jaz u 
posjedovanju digitalnih vještina 
jedan je od najvećih izazova u 
Europskoj uniji. n
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Frik  iz  kvarta

Budi me alarm u 6:14. Kud 
sam sinoć mor’o poja-

čat zvuk do maksimuma. U 
mrklom mraku sobe ko polu-
djeli slijepac klečeći pipam po 
sobi tražeći mobitelsko đubre 
što mi ubi bubnjić grozomor-
nom glasnoćom. Zbogom slat-
koćo sna, zbogom ti posljed-
nje ljudsko utočište, dobro 
jutro, ma kakvo dobro jutro…
booooom!!!, ljudi moji, skoro 
sam oko ostavio na rubu sto-
lića s kojeg se laptop stropo-
štao kao gromom odvaljena 
stijena. Da već nisam bio njime 
opkoljen, mrak bi mi sigurno 
pao na oči. Zaustavljam alarm, 
palim svijetlo koje bode k’o 
ratoborni jež, navlačim hlače 
i s jednim okom zatvorenim, 
drugim poluotvorenim, kre-
ćem u pravcu kupaone kad 
palcem zapinjem o štok, tako 
da  mu majku glasno dovo-
dim u intimni odnos sa psom. 
Bol u palcu divlje pulsira dok 
lijevom rukom perem zube, a 
desnom pridržavam cjevčicu 
radi što preciznijeg zalijevanje 
školjke. S donje usne mi se u 
jednom trenu izdajnički odli-
jepila bijela kapljična smjesa 
kaladonta i sline i pala mi na 
hlače - točno kraj strateškog 
mjesta. Super, fleka ni posli-
je ribanja ne prestaje izgleda-

ti kao očit dokaz uspješnog 
obavljanja određene biološke 
aktivnosti koju svi vole. Samo 
čekam da netko primijeti da 
mi je topčić na nezgodno mje-
sto ispucao plotunčić. 
6:35. Na stanici ulazim u bus, 
brza linija 330, već polupuna 
još poluusnulih putnika. Svi 
izgledaju tako da bi bez ika-
kvog maskiranja bili glavni na 
Halloween tulumu. Jutarnji 

zombi-land. Dvije babe već 
su u niskom startu. Jedna mi 
slijeva utiskuje lakat pod rebra, 
a druga na stepenicama zaprje-
čuje put dupetom tako da sam 
u njeg’ umalo nosom uronio. 
Prisiljen stajati do Zagreba 
nađem se na onom divnom 
mjestu gdje inače ravni pod 
autobusa uvija prema gore sli-
jedeći liniju stražnjih kotača. 

Lijeva noga na brdu, desna u 
nizini. Stojim k’o gusar s drve-
nom potkoljenicom koja mu je 
upravo odstranjena mačetom. 
Ja sam nešto kao ZET -ov pro-
jekt nagibnog putnika. 
7:20. U tramvaju neki puč-
koškolac, visok kao Avatar, 
naslanja se na mene kao da 
sam mu životni oslonac. Iz 
usta mu smrdi po natruloj leši-
ni. Nemam skepsu da bih od 

njegovog ugriza dobio sepsu. 
Ako postoji reinkarnacija mali 
Avatar je u prošlom životu bio 
komodo zmaj. 
7:45 Na posao dolazim izmo-
ren kao da sam već obavio 
smjenu…
…12:00. Spremam se otić 
na pauzu. Kakvo uzbuđenje! 
Nakon četiri sata neprestanog 
bavljenja lobotomijskim repe-

ticijama osjećam se k’o tinejđer 
pred večernji izlazak. Na moje 
pitanje: „Hej, ideš sa mnom 
na kavu do džamije?“, jedan 
mi kolega odgovara: „Kaj ti je, 
pa ja sam ti katolik“. Ok, ta ti 
je dobra, mislim si u sebi, ne 
baš sasvim uvjeren da se samo 
šalio. Nastavljam hodati hod-
nikom, sretnem drugog kolegu 
i bez nekog osobitog razloga, 
onako čisto iz hinjene razdra-
ganosti pozdravim ga s:“Ooo, 
di si druže?“. Taman u tom 
času iza njegovih leđa izroni 
neka stranka, ljudeskara masne 
kose, šiba me pogledom mrkog 
medvjeda i, vidi se, u mislima 
mi sadistički opći s majkom 
komunističkom. Hodam dalje, 
srećem trećeg kolegu i već iz 
prevencije daljnjih neželjenih 
scenarija odlučim samo pre-
šutno kimnuti glavom u znak 
pozdrava, a on otegnuto i 
znakovito sarkastično, moral-
no se naslađujući nad mojim 
ignoranstvom (jer kao nisam 
ga se udostojao ni pozdra-
vit) vikne preko ramena za 
mnom: “Book, Majsex“. Ovo 
x nije krivo stisnuto c, stvarno 
me tak’ zove. Eto, u nepunih 
15 sekundi uspio sam ispasti 
muslić, komunjara i ignorant. 
Voditelj ljudskih potencijala 
bio bi ponosan na mene…n

U skladu s  
Murphyjevim  
zakonom

KOLUMNA

Prisiljen stajati do Zagreba nađem se na onom divnom mjestu gdje inače ravni pod  
autobusa uvija prema gore slijedeći liniju stražnjih kotača. Lijeva noga na brdu, desna u 

nizini. Stojim k’o gusar s drvenom potkoljenicom koja mu je upravo odstranjena mačetom. 
 Ja sam nešto kao ZET -ov projekt nagibnog putnika.

6:35. Na stanici ulazim u bus, brza linija 
330. . Dvije babe već su u niskom startu. 
Jedna mi slijeva utiskuje lakat pod rebra, 
a druga na stepenicama zaprječuje put 

dupetom tako da sam u njeg’ umalo 
nosom uronio.
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Dragi Dragec,

prošlo je tek nekoliko mjeseci 
otkad smo te ispratili u tuđinu. 
Ispraćaj je bil puno tužniji od 
onog kad si otišel u Švabiju za 
gastarbajtera, bolniji čak i od 
onog dana kad su te zaprli v 
rešt. Otišel si na mesto s kojeg 
se više nigdar ne buš vrnul. 
Znam da su ti se na ovome svetu 
mnogi zamerili, da ti je svega 
već bilo dosta pa si odlučili otiti, 
bez obzira kaj si volel svoje 
Turopolje, Veliku Mlaku i Goricu 
i nas koji ti se nismo zamerili, 
koji smo cijenili tvoje slikarstvo, 
književnost i tebe.
Na ispraćaju su, osim tvoje 
obitelji i prijatelja bili i mnogi 
“ kulturnjaci “: nekadašnji 
ministar kulture Božo Biškupić, 
ravnateljica Muzeja Turopolje, 
zaposlenici Pučkog učilišta 
i knjižnice. U gužvi nisam 
primjetila Dragu Bukovca, 
tvog urednika i suradnika, al 
posle su mi rekli da je i on 
bil. Govor ti je držala mlađa 
djelatnica Hrvatskog muzeja 
naivne umjetnosti. Podsetila nas 
je da si tam imal izložbu crteža 
2017. godine, pod nazivom “ 
Otuđeni životi “. Opisala je 
tvoj umjetnički put od završene 
Grafičke industrijske škole, 
radnog vijeka provedenog u 
Njemačkoj, grafičkim mapama iz 

ciklusa “ Gastarbajter “, “ Dragi 
Vincent “, “ Drvene turopoljske 
kapelice “.. Spomenula je tvoj 
roman “ Pušači i nepušači “, 
pjesme, drame, filmove koje je o 
tebi snimil slavni Bogdan Žižić. 
Naglasila je i da si bio politički 
zatvorenik u Staroj Gradiški.  
Više puta joj je glas zadrhtal, 
videlo se da si joj 
bil drag i da joj je 
žal kaj si otputoval 
zanavek.  A znaš 
ko ti  je još bil na 
ispraćaju:  kazališni 
režiser Branko 
Brezovec ?! Nisam 
ga skoro prepoznala 
jer je dosta smršavil. 
Sad je taman. 
Pripovedali smo o 
vašim neuspjelim pokušajima 
da postavite predstavu “ Pušači 
i nepušači “ na Sceni Gorica. 
Mislil je da bu to ipak jednog 
dana uspelo, al sad izgleda niš 
od toga. Brezovec se zabrinul kaj 
bu bilo s tvojom arhivom crteža, 
fotografija, novina i bilješki koje 
si tak dugo skupljal?
To bi neko trebal zbrinuti ili 
otvoriti mali muzej? Možda u 
Velikoj Mlaki?
Nekak mi se nije išlo doma, pa 
smo pjesnikinja Đurđa Parač 
i Snježana Špehar iz Pučkog 
učilišta i ja  još malo ostale i 
spominale se o tebi.
Setila sam se kad sam te 

upoznala: bilo je to prije 20 let, u 
tadašnjem kafiću “ Tur “.  Pozval 
nas je župan Plemenite opčine 
Turopoljske : Zdravko Lučić. 
Štel je da nekaj napravimo za 
kulturu Velike Gorice. Nakon 
sastanka smo išli u istom smjeru: 
ti doma u Veliku Mlaku, a ja 
prema Kolodvorskoj ulici. Bil si 

mi jako simpatičan, 
onak visok i mršav 
sa škrlakom na 
glavi. Rival si 
biciklin i pripovedal 
o svojim životnim 
putešestvijama, 
nepravdama, 
zatvoru, poniženjima 
koja si doživio 
kao gastarbajter u 
Frankfurtu, u doba 

kad sam se ja tek rodila. Nakon 
tog prvog susreta, bez obzira na 
razlike u godinama, često smo 
skupa pili kavu i razgovarali 
o umjetnosti, politici, životu. 
Navek sam se pitala, k vragu, kak 
su tak senzibilnog, nježnog i ko 
dete otprtog čoveka maltretirali i 
još k tome strpali u zatvor?! 
Jer bil si naivec Dragec, otvoren i 
nezaštićen kak dete, bez dlake na 
jeziku. Viš da to tak nejde. Ili bar 
ne na ovome svetu.
 Al buju svi oni došli k pameti  
kad vide da si ti , tam gore 
među boljima i odabranima. A 
možda i sad već piješ kapučino 
s čokoladom u društvu Van 

Pismo Dragecu 
Trumbetašu

KOLUMNA

Romana Rožić
Gogha s kojim si se imaginarno 
dopisival kak ja sad s tobom? 
Možda je s vama u društvu i 
Arsen Dedić koji  je za života o 
tebi napisal pjesmu s kojom te 
puno pozdravljam. n

Razbacana sjećanja

Arsen Dedić:   
'Trumbetaš'
Sve zaraslo; kostriš, glog
po poljima i po zraku
javlja Dragi sam van Gogh
iz Arlesa u Vel’ku Mlaku

K’o da nemam nikog svog
ista žita, iste vrane
ostavlja li to nas Bog
moj Vincente, moj Vincente?

Tko to troši naše noći
fine dame bumo rekli
ljubav mora po zlu poći
pak si bumo vuha sekli

Toliko je svijeta zlog
piši, pjevaj Lijepu našu
ostalo je malo tog
Gospodine Trumbetašu

Na Sjeveru magla, smog
s mukom pada kruh sa grane
ostavlja li to nas Bog
moj Vincente, moj Vincente?
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Ivna Ivanković

Kršćanska se od svjetovne misli 
sržno razlikuje u pogledu 

razvoja osobnosti. Nije mogu-
će donijeti to razlikovanje bez 
da se dotakne filozofski pojam 
habitusa. Sv. Terezija Benedikta 
od Križa govori o unutrašnjoj 
formi, trajnom držanju duše koji 
“promijenjivim načinima ponaša-
nja daju određeno i jedinstveno 
obilježje po kojima se vani očitu-
ju” (Žena, str. 9.). Ako izbacimo 
ovaj pojam, odbacujemo temelj 
govora o identitu i koherentnosti 
koju on podrazumijeva. Svi ćemo 
se mi diviti osobama zanimljivog 
karaktera, ali ćemo za najbliže 
osobe u svom životu priželjki-
vati da budu pouzdane i jednom 
određenom trajnošću u ponaša-
nju daju sigurnost našemu životu. 
Kako (p)ostati pouzdana odrasla 
osoba, a neutrnuta živa duha? 
Napredak  u kršćanskom životu 
čini nas protočnijima za djelova-
nje Duha Svetoga. S druge strane, 
što smo pak dalje od izvora živo-
ta (euharistijski život) postajemo 
protočniji u drugom smislu riječi; 
poprimamo razne forme koje su 
manje ili više slične našem nutar-
njem ustroju. Slikovito rečeno; 
kao da za različite dijelove svoje 
osobnosti nosimo različita sta-
kalca koja smo uočili kod drugih 
te smo ih odlučili “posuditi” da 
zakrpaju naše nedovoljno razvi-
jene dijelove sebe. Što smo uda-
ljeniji od Boga, to smo manje 
nalik sebi. U Božjem promislu 
smišljeni smo poptuno original-
no. Što smo dalje od Božjeg živo-
ta, što mu manje prepuštamo da 
djeluje u našem životu, posta-
jemo manje originalni. Sve smo 
više nalik nekom patchworku. 
Netko će reći, pa što patchwork 

je lijep. Za patchwork se može 
reći da je zanimljiv, ali ne i lijep 
u klasičnom smislu riječi, gdje se 
u određenom skladu prepoznaje 
ljepota. Svi se mi susrećemo s 
dijelovima sebe koji su još uvi-
jek u nekoj vrsti kaosa, koji se 
vladaju kao da su nepokršteni, 
u kojima vladaju silnice koje pri-
padaju našoj primarnoj naravi, 
paloj naravi. Te silni-
ce pripadaju nagonu, 
a nagonska je sila 
instinktivna i slijepa. 
Čovjek kojim uprav-
lja nagon više je 
nalik životinji negoli 
čovjeku. No, čovjek 
koji nije oživio svoje 
nagone pretendira 
biti anđeo. 
Sjediti na obali rijeke i umoči-
ti noge. U trenu kada stopala 
dodirnu tlo sav se mulj podigne i 
voda se na trenutak zamuti. Tako 
izgleda kada doživimo buđenje 
nekog svog nagona koji smo do 

tada možda držali potisnutim. 
Rijeka je prije našeg dolaska 
mirna i čista. Možemo živjeti 
u prividnom miru sa sobom, 
nesvjesni nekog neoživljenog 
djela svoje naravi. S dolaskom 
na rijeku događa se neko zbi-
vanje. Ulaskom u novu životnu 
situaciju događa se neko novo 
zbivanje u nama. Prividni mir je 

narušen i osjećamo se 
ozlojađeni ili nezado-
voljni sobom jer smo 
odjednom u nekoj vrsti 
kaosa. Kako sad to? 
E, pa tako. To je do 
sad bilo prisutno, ali 
nedodirnuto. Svakako 
je neugodno kad se 
nađemo u vlastitom 
mulju. Ne vidimo i ne 

snalazimo se. Ali kako drukči-
je? Kako zagospodariti sobom? 
Potiskivanjem? Nelagoda koju 
izaziva stanje u kojem niži nagoni 
naše osobe imaju primat govori o 
našem pravom pozivu. 

Kako postići ravnotežu bez 
neravnoteže? To znači ostari-
ti mlad. To znači potisnuti život 
zbog bojazni od njegove snage i 
divljine i vlastitog kukavičluka 
da se ne možemo uloviti u koštac 
s njime. To znači pred zahtjevi-
ma “društva” odsutati od samog 
sebe. Čovjek je stvoren radi lju-
bavi i ljepote. Zamisao o njemu 
prije stvaranja bila je najljepša 
moguća. Ona je i počelo razmi-
šljanja da postoji određen habitus 
- nutarnje držanje koje odgovara 
svakom pojedinom čovjeku, koje 
ga na pravi način istovremeno 
čini sličnim i različitim drugom 
čovjeku. Kada bi se svaki čovjek 
trudio biti što sličniji onomu kako 
ga je Bog zamislio ne bi bilo 
potrebe da se itko mora osjećati 
u prvom redu posebnim, pa onda 
stoga vrijednim. 
Crkva govori kako je čovjek 
stalno pozvan usavršavati svoju 
ljudsku narav vježabjući se u vrli-
nama. 
No, rane koje su ostale kao 
posljedica grijeha čine stjecanje i 
vršenje ljudskih krjeposti teškim 
(usp. KKC, 1811). Kako bi ih 
stekli i živjeli, kršćani se oslanjaju 
na Božju milost koja liječi ljudsku 
narav. Uz to „ćudoredni život 
kršćanina podržavaju darovi 
Duha Svetoga. To su trajna raspo-
loženja koja čovjeka čine posluš-
nim poticajima Duha Svetoga„ 
(KKC, 1830).
Milost usavršuje narav, a mi smo 
u prvom redu pozvani tu svoju 
narav osloboditi neprirodnih 
stega i prihvatiti se u svojoj nesa-
vršenosti.

VOĆKA POSLIJE KIŠE

Gle malu voćku  
poslije kiše:
Puna je kapi, pa ih njiše.
I bliješti, suncem obasjana,
Čudesna raskoš njenih 
grana.

Al nek se sunce  
malko skrije,
Nestane sve te čarolije.
Ona je opet, kao prvo,
Obično, malo, jadno drvo.

Dobriša Cesarić

MILOST 
usavršava 

narav

KOLUMNA: Čovjek koji čita, prijatelj je mudrosti

Kako (p)ostati 
pouzdana 

odrasla osoba,  
a neutrnuta  
živa duha?

Svi ćemo se mi diviti osobama zanimljivog 
karaktera, ali ćemo za najbliže osobe u svom  

životu priželjkivati da budu pouzdane i jednom 
određenom trajnošću u ponašanju daju sigurnost 

našemu životu.

U MIČEVCU  
'po turopoljski'

Turopoljski govor, kajkavski 
dijalekt odzvanjao je na 

Turopoljskoj večeri u Mičevcu. 
“Mi smo čuvari baštine i običa-
ja, čuvamo tradiciju naših pre-
daka i prenosimo to znanje na 
mlade generacije”, govori nam 
predsjednik KUD-a Mičevec 
Vladimir Štarkelj. Tamo su sti-

Ovo je 25. Turopoljska večer u  
organizaciji Ogranka Matice hrvatske 
kojom se povezuju udruge i turopoljski 
govor spašava od zaborava

uz želju da ljudi shvate i prihvate 
turopoljski dijalekt”, kaže nam 
predsjednik Ogranka Matice 
Hrvatske, Stjepan Rendulić.
Rendulić je najavio i kako je u 
pripremi Turopoljski rječnik, a 
zadnji četvrtak u studenom izaći 
će i časopis na turopoljskom 
dijalektu- Škrinja Turopoljska. n

gli Kučani, zatim KUD Orač iz 
Male Mlake, KUD Sv. Ana iz 
Odranskog Obreža, KUD Čiče, 
Etno udruga Kurilovec, ili pak 
KUD Vrhovje koji su uz domaći-
ne, prisutne podsjetili na bogat-
svo kajkavskog dijalekta i turo-
poljskog govora. “Na ovaj način 
povezujemo udruge i Turopolje, 
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Skoro pa sto godina prošlo 
je od prvih koraka KUD-a 

Nova Zora iz Donje Lomnice. 
Veliki značaj i doprinos u tome 
imaju svi plesači, pjevači, svirači; 
oni koji su na bilo koji način dali 
doprinos rastu i razvoju društva. 
No jedno ime ostat će ipak trajno 
zabilježeno u povijesti i njega 
se Lomničani svake godine rado 
sjećaju. On je Vojko Miklaušić, 
a njemu u čast organiziraju se 

USUSRET 100.OBLJETNICI  
Lomničani održali Vojkove dane
Lomnica se rado 
sjeća učitelja, 
zborovođe, Vojka 
Miklaušića koji je 
u knjizi “Plemeniti 
puti” zabilježio 
stare pjesme i 
običaje, tradiciju 
koju društvo čuva

Vojkovi dani. Vojko je bio zboro-
vođa, voditelj folklora ali i autor 
knjige “Plemeniti puti” u kojoj 
je sačuvano mnoštvo pjesama, 
plesova i običaja od zaborava, 

govori nam predsjednik KUD-a 
Mijo Jakunić.
A svi ti običaji i plesovi u Lomnici 
i dalje žive, unutar KUD-a. Jedan 
od najpoznatijih zasigurno je 

običaj Turopoljske svadbe s kojim 
su Lomničani nastupali i pobjeđi-
vali na smotrama, a zaštitili su i 
ojkanje iz svadbe, kao i kajkav-
ski govor.
S Turopoljskom svadbom nastu-
pili su i na Vojkovim danima, uz 
društva iz Slovačke, Bratislave, 
bio je tu i KUD Obreška te 
Kučani. “Uvijek gledamo da 
publici bude šareno i interesan-
tno, a onda kad publiku zainte-
resiramo onda u dvorani nastane 
muk, tišina, čuju se pljesak i 
oduševljenje”, kaže nam Zlata 
Krznarić, tajnica KUD-a Nova 
Zora. Dodaje kako su počele 
i pripreme za 100. godišnjicu 
društva. Ovaj veliki jubilej obi-
lježavat će tijekom cijele sljedeće 
godine, nizom aktivnosti. Tu su 
promocija monografije, DVD-
a, svečana sjednica, koncerti… 
Pa onda- samo hrabro naprijed. 
Lomnica velikim koracima grabi 
na kulturnoj karti Turopolja, uz 
podršku grada i svih mještana. n
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KULTURA

Miljenko Muršić

Vidjevši na fejsbuku objave s 
poštanskim markama iz moje 

zbirke, urednik Velikogoričkih 
kronika Mario Žilec ponudio mi 
da za njegov cijenjeni list dam 
intervju kao (pre)značajni veliko-
gorički filatelist. Naravno da mi 
je ovakva ponuda polaskala, no 
objasnio sam da je moja zbirka 
lijepa ali skromna, te da se ne 
bih htio praviti važnijim nego 
što jesam.
Dogovorili smo se da ću umjesto 
intervjua u seriji članaka poku-
šati prenijeti svoje iskustvo o 
poštanskim markama, tim malim 
šarenim naljepnicama koje sadr-
že nevjerojatno bogatstvo. 
Svi prvo pitaju kolika je cijena 
zbirke koje imate. Postoji fama 
da su marke vrlo skupe. Što i 
jest i nije istina. Već za malo 
ozbiljniju zbirku valja izdvojiti 
dosta novaca. Neke zbirke imaju 
milijune maraka i koštaju mili-
june funti sterlinga. (Prva marka 
bila je izdana u Engleskoj, pa se 
valjda stoga nekako uvriježilo da 
se zbirke maraka procjenjuju u 
milijunima maraka.) Moje marke 
su od jedne pa do nekoliko kuna, 
rijetko više od toga. Istina, kuna 
po kuna i potroši se, no ipak su to 
to relativno mali iznosi. 

TUR I NJEGOVI NA 
MARKAMA
Budući da su „Velikogoričke 
kronike“  lokalni list, poštovani 
urednik zatražio je da marke o 
kojima ću govoriti budu poveza-
ne s Turopoljem. To je nemoguće, 

reći će netko. No, moja je skro-
mna i lijepa zbirka čarobna te mi 
uz malo dosjetljivosti ništa nije 
nemoguće!
Za nastupno predstavljanje oda-
brao sam motiv tura, po kojem 
je prema uvriježenu mišljenju 
Turopolje dobilo ime. Na inter-
netu sam pronašao da postoji 
samo jedna jedina marka s moti-
vom tura. Radi se o francuskoj 
marki Aurochs, kako se veli tur 
na francuskom.( Ista je riječ i u 
engleskom, samo se malo dru-
gačije čita.)  I gle čuda - baš tu 
marku imam u svojoj skromnoj, 
ali čudesnoj zbirki!
Možda ima više marki s motivom 
tura, no ja sam samo tu jednu 
našao. Osim ako se tu ne raču-
na i marka s motivom pećinske 
slikarije u Lascaux na kojoj je, 
slikariji, prikazan tur. Gle čuda, 
i tu marku imam u svojoj skro-
mnoj zbirci  
Posljednji tur uginuo je u Poljskoj 
1627. godine. Dugo se pretpo-
stavljalo da je možda žubr (Bison 
bonasus, europski bizon, neki ga 
zovu i bjelovješka puša) neka-
kav preživjeli tur. Novija znan-
stvena istraživanja pokazala su 
da nije tako, iako važna pove-
zanost postoji. Naime, žubr je 
- prema jednoj hipotezi zasno-
vanoj na DNK analizama - kri-
žanac između tura i europskog 
bizona. Reklo bi se da je žubr  
turovo izvanbračno dijete; stari 
Turopoljci nekad su ružno govo-
rili: „faćuk“.)  
Od tura su nastale goveda, kojih 

MARKE milijunašice

Gdje se moja mala zbirka 
može mjeriti s tim silnim 
milijunima? Imam nešto 
više od tisuću, najviše 
tisuću i pol do dvije tisuće 
– što jest lijep hrpica, 
ali u odnosu na imalo 
ozbiljnije filateliste to je 
malo; pojedini primjerci 
nemaju neku veliku cijenu 
na filatelističkom tržištu. 
A opet: moja je skromna 
a lijepa zbirka milijunske 
vrijednosti. Kako, čudit 
će se nevjerni Tome. 
Jednostavno! One silne 
milijune nadoknađujem da 
sam svaku svoju marku 
milijun puta zaljubljeno 
pogledao, razmišljao o njoj 
i igrao se njima 

Može li se marke 
protumačiti 
povezano uz 
Turopolje? Izgleda 
nemoguće – no, kad 
se radi o markama, 
uz malo dosjetljivosti 
i uz čarobnu zbirku 
ništa nije nemoguće!

je mali milijun različitih vrsta, 
stare vrste kao što su jak, zebu, 
afrički bivol, pa sve do naših 
Pisava i Šarulja ili preštima-
nih simentalki. Svijet divljih i 
domaćih goveda zanimljiv je i 
raznovrstan. Neke vrste su starije 
odnosno bliže su pragovedu turu. 
Među njima je i boškarin - istar-
sko govedo. (I opet gle čuda, i 
njega imam u svojoj skromnoj ali 
lijepoj zbirki) 
Tko želi razumjeti marke, mora 
puno toga znati o značenjima 
motiva na njima, kao što preko 
njih puno nauči. Za našu temu 
tura postoje zbilja bezbroj-
ni aspekti, a ja bih upozorio 
samo na jedan - kulturološki. U 
engleskoj wiki nalazimo natu-
knicu Cultural significance, dok 
na njemačkoj wiki imamo Der 
Auerochse in Mythologie und 
Kultur, a na ruskoj. (Preporučam 
da pogledate, intrigantno je!) 
U hrvatskoj wikici nema alu-
zije na kulturu, pa ću ja dati 
nekoliko neambicioznih opaski. 
Turopoljski pučki pisac Josip 
Kovačević objavio je zbirku priča 
„Posljednji tur“, s ilustracijama 
Mate Lovrića. Umjetnik Zlatko 
Odrčić, poznat po kreacijama 
nakita, napravio je niz skulptu-
rica tura, a likovno duhovito 
viđenje dala je velikogrička aka-
demska slikarica Andreja Robić; 
na svoju knjigu o povratu imo-
vine POT-a pokojni Zdravko pl. 
Lučić stavio je šareni crtež Ivice 
Šiška. O turu opširno pišu Barica 
i Aleksandar Božić u monografiji 
„Magna silva Turopoljski lug“, a 
našlo bi se još toga. Eto do čega 
svega nas je dovela francuska 
marka! Kako i heraldika spada 
u kulturu, valja spomenuti da se 
tur nalazi na grbovima države 
Rumunjske i Moldavije, pokra-
jine Mecklenburg u Njemačkoj, 
švicarskog kantona Uri, te na 
nizu poljskih, rumunjskih, litav-

ski i drugih gradova. Tur se nalazi 
i na grbu Grada Velike Gorice, 
a kako je tamo došao može se 
pročitati u zapisu „Imamo ga“ (u 
knjizi „Ne plači Velika Gorica“). 
Uz nju vašoj pažnji nudim 
hrpicu marki vezanih na ovaj 
ili onaj način uz tura: bilo da 
se radi o različitim vrstama ali 
sličnim životinjama (bizoni), bilo 
da se radi o njegovim faćukima 
(žubr), bilo o njegovim urednim 
potomcima - sva goveda potje-
ču od tura.  Sve su marke iz 
moje skromne ali štosne zbirke. 
Marki s motivom goveda ima 
vrlo mnogo, no vjerujem da je 
i ovaj mali, sasvim mali izbor 
iz moje skromne ali lijepe zbir-
ke dovoljan impuls za gledanje, 
uživanje, razmišljanje, divljenje. 
Volio bih da uočite kako je svaka 
marka lijepa i uzbudljiva po sebi, 
a zajedno su dodatno zanimljiva 
priča. Tko god ih pažljivije pogle-
da, shvatit će da su marke kupka 
za oči i intelekt! n
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TURBOOKS - MALI  KNJIŽEVNI  FESTIVAL

Dolazak jeseni u Gradskoj 
knjižnici Velika Gorica uvi-

jek je obilježen manifestacijom 
Mjesec hrvatske knjige. Uz osta-
la događanja, redom vezana uz 
ovogodišnju temu i moto Baš 
baština! s naglaskom na upozna-
vanje glagoljice, najveću novost 
za Velikogoričane svakako pred-
stavlja mali književni festival 
Turbooks. Turbooks je organizi-
ran sa željom da se u tri dana 
trajanja festivala skrene posebna 
pažnja na važnost knjige i čita-
nja, prvenstveno kroz druženje 
s popularnim književnicima za 
odrasle i djecu. Od 16. do 18. 
listopada održana su tri književ-
na susreta za odrasle i tri knji-
ževne matineje za djecu, a gosti 
su bili Damir Karakaš, Kristian 
Novak, Nada Mihoković-Kumrić, 
Jasminka Tihi-Stepanić, Sonja 
Smolec i Danijel Deverić.

U programu dječjih književ-
nih matineja uživali su uče-

nici osnovnih škola, a čast da 
održi prvi susret i otvori festival 
imala je velikogorička književ-
nica Sonja Smolec čiji je roman 
„Maramas bubamarama“ ove 
godine nagrađen nagradom Mato 
Lovrak za najbolju dječju knji-
gu. Također nagrađivana veliko-
gorička autorica Jasminka Tihi-
Stepanić djeci je predstavila svoj 
ljetni hit „Ljeto na jezeru Čiču“. 
Mladi velikogorički ilustrator 
Danijel Deverić za djecu je odr-
žao radionicu stripa, a zadovolj-
stvo djece najbolje je pokazalo 
kako je strip ponekad savršeno 
sredstvo za približavanje knji-
ževnosti mlađim generacijama. 

Na prvoj večeri Turbooksa 
ugostili smo Damira 

Karakaša, osebujnog književnika 
čiji roman „Sjećanje šume“ već 
dugo predvodi top liste najčita-
nijih knjiga u našoj, a i drugim 

NOVOST U Gradskoj  
knjižnici Velika Gorica

najčitaniji hrvatski književnik 
Kristian Novak. Njegovi romani 
„Črna mati zemla“ i „Ciganin, 
ali najljepši“ definitivno su prvi 
izbor Velikogoričana kada se radi 
o domaćoj književnosti. Jednako 
kao što nas je oduševio svojim 
knjigama, osvojio nas je i svojom 
neposrednošću, pristupačnošću, 
duhovitošću i znanjem. Za ugod-
nu atmosferu možemo zahvaliti 
i moderatorici ovih dvaju knji-
ževnih susreta, Velikogoričanki 
Romani Perečinec, zahvaljujući 
čijim smo odličnim prijevodi-
ma s njemačkog i nizozemskog 
upoznali mnoge divne i vrijedne 
knjige, a koja uz posao profesori-
ce njemačkog jezika u Osnovnoj 
školi Vukovina nalazi vremena i 
za vođenje seminara književnog 
prevođenja i moderiranje knji-
ževnih tribina.

Posljednja večer festivala bila 
je posvećena problematici 

čitanja, posebice kod djece i mla-
dih, koju nam je u svojoj knjizi 
„Čitateljsko oko: (osvrti, ogledi, 
pogledi)“ približila velikogorič-
ka književnica Nada Mihoković-
Kumrić. „Čitateljsko oko“ objav-
ljeno je ovoga srpnja u izdanju 
Gradske knjižnice Velika Gorica 
u svjetlu pripreme Nacionalne 
strategije za poticanje čitanja. 
Knjigu je uz autoricu predstavi-
la dječja književna kritičarka i 
povjesničarka dječje književnosti 
dr.sc. Dubravka Težak, a u raspra-
vi koja je uslijedila sudjelovale su 
velikogoričke učiteljice, školske 
knjižničarke i profesorice. 

Iz pozitivnih komentara posje-
titelja i svih koji su sudjelo-

vali u programima ovog malog 
književnog festivala zaključuje-
mo samo jedno - s Turbooksom 
nastavljamo i dogodine na zado-
voljstvo svih ljubitelja knjige u 
Velikoj Gorici! n

knjižnicama. Njegov je nastup 
bio prepun živopisnih anegdota 
koje su inače sastavni dio nje-
govih knjiga, zasvirao nam je na 
harmonici, a i brzopotezno nacr-
tao dvije karikature za publiku. 
Dokazao nam je da u razgovo-
rima o književnosti i šire nema 
mjesta dosadi i da književnost 
može biti i te kako zabavna kad 
joj se pristupi na pravi način. 

Najposjećenija je bila druga 
večer festivala na kojoj je gost 
bio trenutno najpopularniji i 

P roteze je potrebno preko noći 
staviti u antisepetičku oto-

pinu, a ujutro je očetkati i opra-
ti pod mlazom vode. Svakako 
se četkanje ne radi s četkicom 
kojom se inače peru zubi/usta 
već postoji posebna ćetkica za 
proteze poznatija kao Protho 
Brush De Luxe koja ima osmo-
kutni ergonomski napravljen 
držač i koja je zbog toga laka za 
rukovanje što je nekad otežano 
u starijih ljudi i posebno u ljudi 
koji imaju neke bolesti poput 
gihta, reumatoidnog artritisa i dr. 
Ima dvije vrste četkica na sebi, 
velike za čišćenje vanjske površi-
ne proteze, dok je manja četkica 
V oblika pogodna za čišćenje 
unutrašnjih površina. Četkanje 
proteza se preporuča nakon sva-
kog obroka ukoliko je pacijent u 
mogućnosti ih očistiti.
Ukoliko se proteze ne čiste na 
odgovarajući način mogu se 
nakupljati na njima ostaci hrane, 
plak odnosno bakterije i gljive i 
na kraju kamenac što može za 
posljedicu imati upalu zubnog 
mesa.
U nas je uobičajeno da pacijenti 
drže proteze u čaši s vodom 
tijekom noći. Ipak, tvrtka Hagen 
Werken (www.svezazube.hr) je 
osmislila kutijicu-Protho Box 
koja je posebno napravljena za 

čuvanje proteza 
tijekom noći, 
a koja olakšava 
i putovanja paci-
jentima jer se u njoj 
može pohraniti prote-
za ali i očistiti. Protho 
Box je potpuno otporna 
na vodu, tako da proteze mogu 
biti u otopini za čišćenje bez 
rizika da se tekućina iz kutiji-
ce prospe. Također se u kutijici 
nalazi mala četkica, a u kutijicu 
se mogu staviti i tablete za čišće-
nje proteze. Ujedno na poklop-
cu kutijice s unutrašnje strane 
se nalazi ogledalo koje može 
pomoći pacijentima da namjeste 
proteze u usta.
Ukoliko pacijenti se održavaju 
odgovarajuću higijenu proteza ili 
ne vade tijekom noći proteze iz 

usta 
m o g u 

nastati upala 
nepca (palatitis) i 

dekubitalni ulkusi. 
Vrlo često stomatolozi suge-

riraju pacijentima da po noći ne 
skidaju proteze, a i neke žene 
vrlo često skrivaju od muževa da 
nose proteze. Ipak, to je prilično 
loše jer se tkiva ispod proteza 
trebaju „odmoriti“ od proteza. 
Osim toga u osoba koje ne ski-
daju po noći proteze češće dolazi 
do infekcije kandidom koja je 
inače normalni stanovnik usne 
šupljine, ali u osoba koje nose 
proteze i ne skidaju ih često 
nastane upala nepca. To se naziva 
palatitis a stanje je karakteri-
zirano s upalom nepca, crveni-

lom i katkad bolovima. Stanje 
se liječi primjenom antimikotika 
(obično gel ili otopina) tijekom 
dva tjedna, a najvažnije je pro-
teze stavljati u antiseptik tijekom 
noći. Ukoliko osoba ne dezinfi-
cira protezu, upala nepca neće 
proći. U nekoh osoba se mora 
ponoviti terapija tijekom još dva 
tjedna, a rijetko se daju sistemski 
antimikotici u vidu tableta. S 
obzirom da infekcija, ukoliko je 
neliječena dugo vremena ulazi 
u tkiva mogu nastati grozdovi 
na sluznici nepca i tada se stanje 
liječi kirurškim putem.
Drugo stanje koje se često javlja 
u osoba koje nose proteze je 
dekubitalni ulkus na sluznici gre-
bena ispod proteze, a češće ispod 

donje proteze. Razlog 
može biti da proteza 
nije dobro naprav-

ljena (ulkus nastaje 
odmah po dobiva-

nju proteze) ili 
nakon nekoliko 
godina nošenja 
proteze uslijed 

resorpcije kostiju 
ispod proteze, a kada 

proteze više nisu odgovarajuće. 
Smatra se da nakon pet godina 
treba napraviti nove proteze ili 
ako je moguće postojeće pod-
ložiti. Na sluznici se vidi bolan 
ulkus i pacijent ne može nositi 
proteze, jesti i dr. Stanje se liječi 
s lokalnom primjenom kortiko-
steroida ili Miradent gela tijekom 
dva tjedna i obavezno prilagod-
bom proteze, podlaganjem ili ako 
su proteze stare ne nošenjem 
tih proteza i nakon što lezija 
zacijeli izradom novih proteza. 
Bitno je u periodu liječenja što 
manje nositi proteze. Ukoliko 
ulkus nakon ovih intervencija 
ne zacijeli, obavezno je uzeti 
uzorak tkiva i poslati ga na pato-
histološku analizu jer se može 
iako rijetko raditi i o oralnom 
karcinomu. n

Najčešće tegobe kod 
nošenja zubnih proteza
Higijena proteze je od iznimne važnosti 
za zdravlje usne šupljine a i za  
samo stanje proteza.
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P romocijom monografi-
je “Srce Turopolja” koju 

je pripremila Zajednica kul-
turno umjetničkih udruga 
Grada Velike Gorice, a ure-
dila Mirjana Hrženjak, kra-
jem rujna otvoreni su Dani 
Europske baštine. Ovogodišnja 
je tema “Umjetnost dijeljenja” 
u sklopu čega se velikogorič-
ka manifestacija bavila never-
balnom komunikacijom tradi-
cijske odjeće pa je na otvore-
nju manifestacije u Lukavcu 
izložbu i reviju narodnog ruha 
Turopolja postavila Ivana 
Lučan iz FA Šiljakovine.  
“U prošlosti i sadašnjosti 
odjeća je manifestacija kolek-
tivnog i individualnog iden-
titeta, ona je sredstvo komu-

nikacije, dijeljenja i razmjene 
ideja i kreativnosti pojedinaca 
i naroda. Uz zadovoljavanje 
funkcionalne potrebe čovje-
ka za toplinom, ima estet-
sko i društveno značenje. 
U odjeću je utkana poruka, 
obavijesti i informacije o nje-
zinom nositelju i njegovoj 
pripadnosti, u njoj su kodi-
rana razna kulturna, religij-
ska i svjetonazorska znače-
nja”, poručuju organizatori.  
U sklopu manifestacije odr-
žane su izložbe slika i foto-
grafija, radionice odijevanja, 
izrade tradicijske odjeće, turo-
poljskog veza i poculica, etno-
grafski praktikum te predava-
nje “Tajni jezik tekstila” n

'Neverbalna komunikacija 
tradicijske odjeće' tema 

je koju je obradila ovogodiš-
nja manifestacija Dani europ-
ske baštine, u Velikoj Gorici 
popraćena brojnim kulturnim 
sadržajima; od radionica, pre-
davanja, modnih revija, promo-
cija i izložbi. Centralno mjesto 
zauzela je izložba istoimenog 
naziva, autora i fotografa Marija 
Žileca koju, iako je manifesta-
cija završila, još uvijek može-
te pogledati u Parku Franje 
Lučića, ispred Muzeja Turopolja. 
Žilec, već prepoznatljivo ime u 

medijskom i audiovizualnom 
te produkcijskom svijetu ovdje 
se predstavlja putem fotografije 
koje je snimao na lokacijama u 
Buševcu i na Savišću, u Veleševcu. 
Fotografije komuniciraju vrijed-
nost i značenje tradicijske odje-
će, posebice nekad, u vrijeme 
svadbe u Turopolju i običaja koji 
su uz nju vezani, te košnju koja 
je imala veliki značaj pak za 
stanovnike Veleševca. Žilec kroz 
svoje fotografije daje vjeran pri-
kaz autentične tradicijske odjeće 
i obuće, a realnost života u ono 
vrijeme označava tek minimal-

Istoimenu monografiju u Danima  
EU baštine izdala je Zajednica  
KUD-ova Velike Gorice

PREDSTAVLJENO  
'Srce Turopolja'

DANI  EUROPSKE  BAŠTINE DANI  EUROPSKE  BAŠTINE

JEZIK I LJEPOTA  
tradicijske odjeće

nim preinakama na fotografi-
jama na kojima se, zagledamo 
li se bolje, može uočiti gotovo 
svaka bora, krivina ili brazda kao 
autentičan znak mladosti ili sta-
rosti, iskustva ili napornog rada. 
Ovaj pomalo samozatajni foto-
graf i kreator do sad se već pred-
stavio velikogoričkoj javnosti 
kroz nekoliko izložbi i proje-
kata. Lani je na istom mjestu, 
povodom dana EU baštine, bila 
postavljena njegova izložba 
“Oko mene priroda i vrijeme” 
kojom je zabilježio prirodne 
ljepote Turopolja u vremenu, a 
organizator je i 1. Fotomaratona 
Turopolja koji je okupio fotogra-
fe iz Turopolja, Zagreba, Siska i 
okolice koji su svojim objektivi-
ma zabilježili turopoljski krajolik 
i kulturno-povijesnu baštinu. n FO
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Probat ćemo ukratko rezimi-
rati sve najvažnije sportske 

rezultate i dosege sportaša iz 
Velike Gorice i Turopolja u recen-
tnom razdoblju iza nas. Bilo je 
i lijepih, sretnih trenutaka, ali 
i onih tužnih, ispunjenih gorči-
nom, nezadovoljstom. Baš, kao 
i u životu. Klasična klackalica...
Za početak, želimo spomenu-
ti jedan tužan događaj. Naime, 
ostali smo bez Silvija Kranjca. 
Ovaj 72-godišnjak zauvijek je 
sklopio svoje umorne oči i rekao 
svoje zbogom gradu koji je toliko 
volio i svim sportskim klubovima 
i objektima koje je tako zdušno 
bodrio i pohodio. 
Iako je Kranjac rođen u Vodicama 
i Dalmatinac je porijeklom i da 
bude zanimljivije, veliki navijač 
Hajduka, ipak je dušom i tijelom 
živio, posebno za uspjehe nikad 
prežaljenih Radnika i Udarnika. 
Prvotno igrač, a kasnije vrlo 
uspješan pedagog i trener osta-
vio je neizbrisiv trag u sport-
skom životu Turopolja i okolice. 
Nažalost, nije doživio da nakon 

samo četiri dana prije razmonti-
rala Zadar. Igrači trenera Josipa 
Sesara, koji je dio iznimno bogate 
i uspješne karijere proveo i pod 
Tornjem, osladili su se najdražim 
skalpom. Jer, dobiti Cibonu ipak 
je vrh vrhova. Bez obzira što 
je Cibona odavno izgubila na 
vrijednosti. Ali, ime Cibona je 
uvijek dovoljan magnet.
Jedan od bivših najvećih talenata 
hrvatske košarke već drugu sezo-
nu iznimno uspješno vodi gorič-
ke košarkaše. On sam je priznao 
da je u duši vjerovao da je ova-
kav ishod moguć, ali da to nije 
htio javno isticati, da ne bi svojim 
pulenima stavio preteško breme 
na leđa. Gotovo ispunjena dvo-

25 godina ponovno uživo pogle-
da susret svoje dvije najveće lju-
bavi - Gorice i Hajduka. 

HAJDUKOVAC S ADRESOM U
VELIKOJ GORICI
Popularni Silvo je bio rado viđen 
gost na, možemo slobodno reći, 
svim sportskim događanjima u 
VG-u. Uvijek vedar, nasmijan, 
pravi fakin, ali u onom pozitivnom 
smislu. Međutim, opet ozbiljan i 
trezven kada god je to trebalo. 
Doslovno je do zadnjeg dana 
dolazio na utakmice. Tko god ga 
je i površno poznavao, može reći 
samo sve lijepo o njemu. Znamo 
da to pomalo zvuči i otrcano, 
da se o pokojniku gotovo uvijek 
govori sve najljepše. Ali, za 
Silvija Kranjca zaista to vrijedi... 
Sjećamo se koliko je bio veseljak 
po prirodi. Gotovo uvijek bi 
započeo pjesmu, s njime zaista 
nikada nije bilo dosadno. Čak 
i kada bi se ljutio, činio je to 
nekako sa stilom. 
Silvio, od kojega smo se oprostili 
u ponedjeljak, 5. studenog, na 
groblju u Vukovini, hvala ti za sve 
što si dao, ne samo kao sportaš i 
trener, već i kao čovjek.  Neka ti 
je laka ova turopoljska zemlja.
A sada se prebacimo na sportske 
terene. Prvi su vrijedni spomena 
košarkaši Gorice, koji su nadvisili 
i posve zasluženo ponizili najveći 
hrvatski klub - Cibonu, koja je 

SPORT SPORT

Odlazak Silvija 
Kranjca, nogometaši 
Gorice i dalje žive 
svoj san, košarkaši 
srušili Cibonu

dionu su prvi put od njegovog 
otvaranja, 1987. godine zasjali 
reflektori. A čast da ih prvi isku-
se, naravno, osim domaćina, naj-
većeg iznenađenja dosadašnjeg 
dijela sezone u Prvoj HNL, imali 
su splitski Bijeli. Ponos Dalmacije 
- Hajduk. Rezultat od 1:1 je s 
obzirom na pruženo na bezpri-
jekorno uređenom travnjaku, 
posve realan. 
Svakome po bod i na taj način 
je Gorica ostala na četvrtom 
mjestu, sa čak deset bodova 
ispred Hajduka. Opet se pono-
vila i jedna slika koju ne bismo 
više voljeli gledati. Naime, istoč-
na tribina je zjapila prazna. Jer, 
kao što znamo, prema pravilima 
koje je odredio Hrvatski nogo-
metni savez, ona je namijenjena 
gostujućim navijačima. U ovom 
slučaju, konkretno, 206 karata 
je dobila Torcida. Ali, njih se u 
Gorici pojavilo otprilike 500 i 
svi su htjeli na stadion. Zbog 
rigoroznih sigurnosnih uvjeta, 
nije dopušten presedan, pa se 
ovih 206 s kartama solidariziralo 
s ostatkom i odlučilo utakmicu 
pogledati u obližnjim ugostitelj-
skim objektima.
Kažemo, trebalo bi nešto učiniti 
po tom pitanju istočne tribine. 
Jer, kako su kamere postavljene 
na onu zapadnu, svi oni koji 
diljem Hrvatske gledaju utakmi-
ce iz Velike Gorice, ne mogu 
steći dojam o napučenosti i ispu-
njenosti tribine koja je zadužena 
za domaći puk. Ovog puta ih je 
bilo 3711. Ali, bilo bi puno ljepše 
kada bi i ona istočna vrvila od 
gledatelja i navijača. Ugođaj bi 
bio još bolji i kvalitetniji.

VULIĆ  ISPROVOCIRAO  
JAKIROVIĆA
“Možda će eksperti reći da nisam 
u pravu, ispričavam se unaprijed 
zbog toga, ali ja mislim da je to 
bio jedanaesterac. Tako sam ja to 
vidio… I nije prvi put da nam se 
događa”, rekao je trener Hajduka 
Zoran Vulić, koji je požalio što 
gorički napadač Atiemwen nije 
bio na njegovoj strani.
“Žao mi je što nije došao u 
Hajduk kad su nam ga nudili 
prije godinu dana. Momak je 
zabio ekstra gol, treba mu na 

tome čestitati”, istaknuo je Vulić.
Njegovom kolegi s klupe Gorice, 
Sergeju Jakiroviću, nije se svidje-
la Vulićeva primjedba da se “nje-
govi igrači bacaju kao da su na 
plaži”. “Mislim da to nije korek-
tno ni kolegijalno. Mi imamo 
23 osvojena boda i svaki taj 
bod smo zaslužili na terenu. Ako 
se mi s 23 boda bacamo kao 
na plaži, što bih ja trebao reći 
za njegov Hajduk”, zapitao se 
Jakirović.
“Sve u svemu, zadovoljan sam 
bodom. Naravno da smo željeli 
pobijediti, ali nakon svega što se 
događalo, moramo biti zadovolj-
ni remijem“, poručio je Jakirović.
Što se tiče odbojkašica Azene, 
one nisu slijedile trag košarkaša 
i nogometaša. U ogledu protiv 
Osijeka izgubili su 3:0 u setovi-
ma (21:25, 14:25, 26:28)
“Bila je teška igra, Osijek je tvrd 
orah. Dobro smo parirali u dva 
seta, šteta što nismo bili malo 
mirniji u prijemu i iskoristili sve 
šanse u trećem setu za nastavak 
utakmice i mogućnost osvaja-
nja pokojeg boda”, komentirao 
je trener Luka Bišćan. Azena je 
trenutno pretposljednja, sedma 
na tablici. Inače, klub je nedavno 
promijenio i Upravu. Novi pred-
sjednik je Dario Sučić, a u pomoć 
priskače i Sven Ušić. “Mislim da 
dobro radimo, ali treba nam vre-
mena”, zaključuje Bišćan. Tek u 
šestom kolu najboljeg razreda 
hrvatskog rukometa igrači Gorice 
su ubilježili prvi bod. Naime, ugo-
stili su Rudar i u vrlo izjedna-
čenoj utakmici na kraju izvukli 
neodlučeno - 25:25. Rudar se 
također sa samo tri boda nalazi u 
donjem dijelu prvenstvene ljestvi-
ce. Nakon svih prijašnjih posrtaja, 
nadamo se da će ovo napokon 
biti pokazatelj izlaska iz dugo-
trajne krize u kojoj se Goričani, 
nažalost, nalaze već dobrih mje-
sec dana. Podsjetimo, rukometaši 
Gorice u prvih pet etapa poraženi 
su u svim susretima, od toga čak 
tri puta na domaćem parketu. 
Gubili su od Sesveta, Spačve, 
Umaga, Varaždina i Poreča. Evo, 
trebalo je proći podosta vremena 
da se i iz goričke svlačionice ne 
čuju samo galama i međusobna 
optuživanja. n

rana u Rakarju mogla je uživati 
i na kraju s velikim ponosom i 
ushitom otići svojim kućama. Ali, 
bez obzira na ogroman uspjeh, 
Sesar je ostao smiren i realan.
„Ovaj pobjeda je jako važna na 
planu samopouzdanja i vjere 
u vlastite mogućnosti. Ali, ipak 
ćemo se mi na kraju boriti za 
prvoligaško ostanak. To je naša 
stvarnost. Naravno, ukoliko nam 
se ukaže slična prigoda kao ova, 
znat ćemo je iskoristiti. Drago 
mi je da se Gorica sportski diže, 
da postaje pravi sportski grad, 
što s obzirom na gustoću sta-
novništva, infrastrukturu i podrš-
ku lokalne zajednice i građana, 
posve zaslužuje“, podvukao je 

obična pobjeda, pao je dvostruki 
europski prvak, klub koji je 
drmao Starim kontinentom, 
ali i klub koji ima uvjerljivo 
najviše naslova prvaka Hrvatske. 
Doduše, bilo je to davno, ali ime 
Cibona još uvijek budi lijepa 
sjećanja... 
Posebnu pažnju posvećujemo 
nogometnom spektaklu pod 
reflektorima. Na Gradskom sta-
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Foto: Igor Đuran

nakon velikog trijumfa Mostarac 
Josip Sesar. 

TEK DRUGA POBJEDA, ALI 
NAJSLAĐA
Najviše ubačaja za goričku 
momčad polučili su: Kapusta 
13, Prgomet 10, te Vučić i Mašić 
sa po 9 koševa. Ovo je bila u 
sedam utakmica tek druga 
pobjeda Goričana, ali ipak ne 

Foto: David Jolić

Foto: Nenad Mudrinić
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SVAKO  DIJETE  TREBA  DOM

UDOMITELJI - ljudi velikog srca

Udomitelji. Ljudi koji su nese-
bično otvorili svoje domove 

i svoja srca. Na području Grada 
Velike Gorice 35 je udomitelj-
skih obitelji. Broj je konstantno 
u opadanju, pa se i ovakvim 
akcijama, druženjima, inicijativa-
ma ali i primjerice nacionalnom 
kampanjom “Svako dijete treba 
dom” pokušava popularizirati 
udomiteljska djelatnost.

“ŽELJELA SAM BITI KORISNA  
I POTREBNA”
Gospođa Mara Bucina iz Drnka 
već punih 27 godina skrbi za 
djecu i to na nagovor - vlastite 
djece. Do danas je kroz njenu 
kuću prošlo 30-ak mališana, neki 
su odselili, čak do Kanade, neki 
završili školu, oženili se ili udali, 
a trenutno skrbi za jedno malo 
dijete. “Kad vi krenete, to vam 
postane navika. Željela sam biti 
korisna i potrebna. Kad vi znate 

U Gorici je 35 
udomiteljskih 
obitelji i broj je 
konstantno u 
opadanju

da vas netko treba i da ste toj 
osobi dali sve i ona kasnije uspije 
u životu - to je nagrada samo 
takva”, govori nam Mara.

NEDOSTAJE UDOMITELJA
Udomiteljstvo u Velikoj Gorici 
ima 30-godišnju tradiciju, no sve 
je manje onih koji se na ovaj 
plemeniti posao odlučuju, govo-
ri nam i ravnateljica Centra za 
socijalnu skrb, Vesna Grospić. 
“Stvarno bi nam trebalo puno 
više udomitelja jer takav vid 
zbrinjavanja puno je bolji i za 
djecu i odrasle korisnike. Njima 
se simulira obiteljski život što je 
puno bolje od života u ustanova-
ma”, govori Grospić. A proces je 
vrlo jednostavan. Nakon što se 
javite u resorni Centar za socijal-
nu skrb i tamo ispunite potrebnu 
dokumentaciju, prolazite testira-
nje, provjeravaju se vaši stambe-
ni uvjeti i dobivate dozvolu - na 
pet godina. Financijski sve narav-
no prati i Grad Velika Gorica koji 
je prepoznao važnost ove djelat-
nosti i kroz rad Centra ali i oku-
pljenih udruga, ističe zamjenik 
gradonačelnika, Ervin Kolarec.
Na području cijele Hrvatske u 85 
udomiteljskih obitelji zbrinjava 
se oko 80 odraslih štićenika i 
15-ak djece. Tko zna, možda su 
i među vama budući udomitelji, 
da se i ova brojka malo poveća.n




